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Děti dostaly vysvědčení, rodiče a příbuzní ocenili celo-
roční výsledky práce dětí ve škole.

Slunce hřeje, voda v řece, rybnících, bazénech i vodních 
nádržích všeho druhu je teplá a zve k ochlazení.

Zde – jako každoročně dětem pohyb u vody a v přírodě 
– samozřejmě jako prospěšný doporučujeme. Současně 
si neodpustíme varování před vstupem, nebo dokonce 
skoky do neznámé vody (nebezpečí úrazu hlavy, páteře), 
opatrnost po  pobytu v  přírodě (prohlédnutí těla kvůli 
včasnému odhalení přisátého klíštěte). Samozřejmě také 
připomínáme obezřetnost a správnou výbavu při jízdě 
na kole, chůzi po kraji silnice a při přecházení vozovky. 
Prázdniny jsou krásné a nikdo určitě nechce strávit část 
horkých dnů s rukou či nohou v sádře, nebo užíváním 
léků.

Letošní, v  pořadí 13. ročník Slavností města a  okolí, 
byl úspěšný. Obyvatelé města (a nejen oni) oceňují, že 
se v průběhu Slavností setkají s řadou známých a řada 
rodin si na  dny konání Slavností plánuje společný ví-
kend. To svědčí o tom, že Slavnosti mají své pevné místo 
ve společenském životě města. Páteční odpoledne zahá-
jil jazzový kvintet ZUŠ a následně další žáci představili 
nastudování muzikálu Lví král II.

Po  skončení muzikálu zahájili večerní část programu 
hudebníci Máš Čas Bandu. Páteční večer ukončil Juni-
orband.

V  rámci Noci kostelů vystoupili Mužáci a  absolven-
ti ZUŠ. Na závěr Noci kostelů vystoupil Petr Bende se 
svým doprovodem za doprovodu žáků ZUŠ.

V sobotním dopoledni se na půl hodiny v Pohořelicích 
zastavil známý cyklista Josef Zimovčák s  asi šedesá-
tičlenným pelotonem při své desetidenní tour, při které 

shromažďoval prostředky pro svou nadaci „Na kole dě-
tem“. Účastníci ocenili pohostinnost dam z Klubu seni-
orů, měli jsme mj. možnost pohovořit s členem peloto-
nu – známým chirurgem prof. MUDr. Pavlem Pafkem. 
Město přispělo částkou 10 tis. Kč, dalších 5 tis. Kč při-
dali sbírkou zaměstnanci DHL. Občané přispěli dalšími 
penězi zakoupením prodejních předmětů nabízených 
nadací.

Uznání patří členům Muzejního spolku, kteří vystavili 
exponáty v  objektu „Konírny“ na  Pšeničné ulici. Tra-
diční součástí Slavností byla i  výstava kaktusů. Panu 
děkanovi děkujeme (kromě zpřístupnění kostela v rám-
ci Noci kostelů) za možnost prohlídky fary a vyhlídky 
z  věže kostela. V  Klubu seniorů byly vystaveny ruční 
práce členek Klubu.

Velice pěkný byl sobotní nástup dětí z  MŠ Hybešova 
spolu s  rytíři. Děti poté i s bojovníky odešly na zahradu 
MŠ, kde probíhaly líté boje a odpoledne se z předškolá-
ků pasováním stali školáci.

Prostranství se zaplnilo během vystoupení dětí ze ZŠ 
Pohořelice a  Vranovice. Velký zájem byl o  vystoupení 
populární slovenské zpěvačky Kristíny. Řada lidí za-
vzpomínala na  písně skupiny Beatles při vystoupení 
Beatles revival. Sobotní program uzavřelo vystoupení 
skupiny Galerie 20.

V neděli jsme viděli děti z Rozmarýnku (SVČ Pohoře-
lice), vystoupení dětí z  hudebního ateliéru Mgr.  Pavla 
Kratochvíla. Potleskem ocenili diváci vystoupení Novo-
veských štístek. Nedělní odpoledne patřilo vystoupení 
skupiny JELEN. Dále jsme si zazpívali společně s Mu-
žáky.

Na prostranství „B“ ve Staré Obci bylo po dobu trvání 
Slavností rovněž velmi živo. Kromě vystoupení hudeb-
ních skupin se zde mohly děti svézt na  dřevěném ko-
lotoči, vidět ukázky zbroje a  bojů rytířů, vyzkoušet si 
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ZE ZÁPISŮ RADY MĚSTAlukostřelbu. V sobotu odpoledne se autorskými písněmi 
představil pohořelický občan Petr Rouzek spolu se sku-
pinou Proteď.

Poděkování patří vedoucí KIC paní Bilavčíkové za pří-
pravu programu a organizaci Slavností. Dále uznání pro 
pracovníky údržby a čistoty města, kteří v pátek, sobotu 
i  neděli časně ráno zajistili úklid prostranství. Rovněž 
uznání pro městskou policii za průběžný dohled. Pro-
gram tak mohl probíhat v důstojném prostředí. Děku-
jeme desítkám dobrovolníků za  pomoc, účinkujícím 
za krásné zážitky, prodejcům za občerstvení i prodávané 
zboží.

Velké poděkování patří sponzorům Slavností, neboť bez 
jejich pomoci bychom tak rozsáhlou akci nemohli zor-
ganizovat. Díky sponzorským darům a  příjmům z  re-
klamy jsme získali cca polovinu prostředků na úhradu 
výdajů Slavností. Náklady, které šly k  tíži města, činily 
přes půl milionu korun. Celkové náklady na Slavnosti se 
pohybují přes milion korun.

Děkujeme občanům z centra města za pochopení a to-
leranci při hudební produkci. Třídenní Slavnosti jistě 
svým ruchem zasáhly do běžného života, doufáme však, 
že obyvatelé centra to budou i nadále tolerovat.

Během Slavností jsme přivítali delegaci z  Pohořelic 
u  Napajedel, vedenou zástupcem starosty Antonínem 
Přikrylem, starostu Mikulova pana Rostislava Koštiala, 
členy samospráv našeho správního obvodu, zástupce 
sponzorů i vedoucího břeclavského pracoviště pozem-
kového úřadu Ing. Pavla Zajíčka. Všichni hosté (a věří-
me, že i většina návštěvníků) byli s průběhem Slavností 
i programem spokojeni.

Pokračují práce na opravě zdravotního střediska, budu-
jí se protipovodňové hráze, zídky, firma hloubí průleh 
na ulici Brněnské. Začaly práce na opravě fasády a klem-
pířských prvků v objektu SVČ na ul. Dlouhá. Chceme 
upravit prostor mezi Mlýnským náhonem a  zázemím 
pro cestující na autobusovém nádraží. Stavebních akcí 
bude probíhat více, napíšeme o  nich v  dalších číslech 
Listů.

Uskutečnění investičních záměrů, můžeme provést díky 
pochopení a podpoře ze strany zastupitelů.

Závěrem chceme poděkovat učitelům a  všem, kteří se 
během školního roku podíleli na výuce dětí a jejich mi-
moškolním vyžití za celoroční práci a popřát jim zaslou-
ženou dovolenou.

Přejeme všem pěkné prázdniny.

Ing. Josef Svoboda, starosta
Bc. Miroslav Novák, DiS., místostarosta

82. schůze rady města konaná dne 17.5.2017 
projednala mimo jiné tuto problematiku:
• schválila Smlouvu o  poskytnutí dotace z  rozpočtu 

Jihomoravského kraje na  realizaci akce Noc kostelů 
2017 Pohořelice v  rámci projektu Noc kostelů 2017 
Pohořelice. Městu Pohořelice je na základě této smlou-
vy poskytována dotace ve výši 46 000,00 Kč z rozpoč-
tu JMK (max. však ve výši 70% z uznatelných výdajů 
projektu).

• doporučila zastupitelstvu města předloženou podobu 
minimální sítě sociálních služeb ORP Pohořelice pro 
rok 2018, tzn. se zařazením Domu léčby s hospicem 
sv. Josefa Rajhrad do minimální sítě sociálních služeb 
ORP Pohořelice – kategorie financování C  dle přílohy 
č. 1.

83. schůze rady města konaná dne 31.5.2017 
projednala mimo jiné tuto problematiku:
• schválila Program „Obědy do škol“ dle předloženého 

návrhu
• schválila dle doporučení výběrové komise nejvýhod-

nější nabídku od firmy STAMA s.r.o., Nosislav,  ve výši 
1.408.734,- vč. DPH na zhotovení zakázky - stavební 
úpravy Střediska volného času Pohořelice.

• schválila udělení výjimky z počtu dětí ve třídě pro šk. 
rok 2017/2018 dle návrhu MŠ Pohořelice, Hybešova 
955.

84. schůze rady města konaná dne 14.6.2017 
projednala mimo jiné tuto problematiku:
• uložila odstranit všechny reklamní cedule ve  městě, 

které nebyly povoleny.
• rozhodla o odložení revitalizace bytového domu Zno-

jemská č.p. 546 a 860
• schválila dodatek č. 2 SoD č. 410/2016 – Rekonstrukce 

zdravotního střediska Pohořelice - Brněnská 1, jehož 
předmětem jsou změnové listy ZL 5 – 8 v celkové výši 
376.203,1 Kč bez DPH. RM schválila ve věci vyvoláva-
cího systému zajištění stavební připravenosti na cent-
rální vyvolávací systém v II.NP Zdravotního střediska 
Brněnská 1.

• schválila pokračovat ve  zpracování studie na  rekon-
strukci domu čp. 232 ul. Lidická. Schválila výzvu 
k podání nabídky na veřejnou zakázku malého rozsa-
hu na Zhotovení projektové dokumentace na rekon-
strukci objektu Brněnská 120 a 121 v Pohořelicích.

• schválila záměr pořízení elektromobilu pro útvar 
údržby města a  souhlasila s přípravou podkladů pro 
podání žádosti o dotaci na jeho pořízení.

• schválila příspěvek 10.000 Kč na  pořádání hudební 
akce dne 26.8.2017 ve Velkém Dvoře.

• schválila, aby trenéři/instruktoři v posilovně ve spor-
tovní hale platili dle ceníku města každý svůj vstup 
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do posilovny, a to s účinnosti od 15.6.2017.
• schválila podání žádosti o  finanční podporu 

03_17_071-, ESF -  sociální začleňování „Profesionali-
zace sociální práce zaměstnanců veřejné správy MěÚ 
Pohořelice“.

• schválila podání žádosti o zápis změny v údajích ve-
dených v rejstříku škol a školských zařízení pro školní 
jídelnu při ZŠ a MŠ Pohořelice, která se týká navýše-
ní nejvyššího povoleného počtu stravovaných na 600 
stravovaných, a to s účinností od 1.9.2017.

• schválila uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o umístě-
ní a provozování kontejnerů ze dne 24.7.2015 uzavře-
né s firmou TextilEco a.s

• schválila uzavření Dodatku č. 1 ke Smlouvě o spolu-
práci při zajištění zpětného odběru elektrozařízení ze 
dne 29.7.2010 uzavřené s firmou ASEKOL a.s.,

• schválila zajištění služby vyhlídek z  věže kostela sv. 
Jakuba Většího v době od 1.7. do 2.9.2017, a  to kaž-
dou sobotu od 13. do 16. hodiny. Dále schvaluje výběr 
vstupného ve výši 10,- Kč/osobu (vč. DPH), děti do 15 
let a senioři zdarma. RM vybrané vstupné daruje Řím-
skokatolické farnosti Pohořelice.

• schválila udělení výjimky z počtu dětí ve třídě o jedno 
dítě pro šk. rok 2017/2018 dle žádosti MŠ Pohořelice. 

• schválila projekt zpívání s  kytarou v  době letních 
prázdnin každou středu od 19 do 22 hod. na zahradě 
za zdravotním střediskem na ul. Šumická. 

• doporučila zastupitelstvu města schválit pro rok 2018 
pořádání Slavností města Pohořelice a okolí ve dnech 
8.6.-10.6.2018.

Mgr. Renata Babčanová, MÚ Pohořelice

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ MĚSTA

Vážení rodiče, narození dítěte je pro každého z nás krás-
nou radostnou událostí. Město Pohořelice novorozené 
děti slavnostně vítá do  života tradičním vítáním ob-
čánků v  obřadní síni. Součástí slavnostního přivítání 
je i předání věcného daru pro nového občánka města. 
Bohužel zákon o  ochraně osobních údajů č. 101/2000 
Sb., městu nedovoluje oslovovat rodiče nově narozených 
dětí bez jejich předchozího souhlasu. Z tohoto důvodu 
se obracíme na  všechny rodiče nově narozených dětí, 
pokud mají zájem o slavnostní přivítání jejich dětí do ži-
vota v obřadní síni města, aby se přihlásili na matrice 
městského úřadu u paní Sedláčkové, tel č. 519 301 314. 
Uvítány budou všechny děti do 6 měsíců věku, jejichž 
rodiče mají trvalé bydliště v  Pohořelicích, Smolíně, 
Nové Vsi a Velkém Dvoře. Věříme, že zájem ze strany 
rodičů bude i nadále trvat, a  tradiční slavnostní vítání 
občánků města tak nezanikne.

Miluše Sedláčková, matrikářka

Sobota 29. 7. 2017 
      
9 : 00     Slavnostní předání práva na parkovišti u kostela 
 
Obchůzka městem 
 
20 : 00   Hodová zábava na prostranství před sportovní halou   
 
K tanci i poslechu hraje dechová hudba Ištvánci 
Vstupné 100 Kč 
   
Neděle 30. 7. 2017 
 
14 : 00   Hodová mše 
 
15 : 00   Průvod ke sportovní hale 
 
15 : 30   K poslechu a tanci hrají Ištvánci 
 
18 : 00   Cimbálová hudba Ponava a Mužáci 
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CESTY PO EVROPĚ - IV. DÍL

Dobrý den vážení cestovatelé, toto je naše poslední, 
čtvrté zastavení ve věčném městě v Římě. Prohlédneme 
si jednu z dalších krásných památek, která leží v soused-
ství Kolosea a jmenuje se Forum Romanum. Vznikla asi 
1 tisíciletí před n.l. a to vysušením bažin. Otevřel se zde 
obrovský prostor, který spojil bohatý Palatin a nábožen-
ský Kapitol s okolními pahorky, kde žili prostí a chudí 
Římané. Jinak řečeno, jednalo se o bohaté a sebevědo-
mé Římany s rodokmenem a Římany bez rodokmenu. 
Pokud se budete procházet po  památkách starého Ří-
ma,dostanete se do jejich zahrad a odkud se přesunete 
na vyhlídkovou terasu, která se jmenuje Palatina. Bude-
te-li mít štěstí i  na  krásné počasí, bude to pro vás tak 
jako pro nás krásný a  nezapomenutelný zážitek. Tato 
terasa  je obřích rozměrů, vidíte celé Forum Romanum 
pod sebou jako na dlani a připadáte si jako na přídi lodi. 
Pod sebou můžete vidět dvě patra mohutných oblouko-
vých sloupů, které tuto terasu drží už více než dva tisíce 
let.Jak je psáno v informačním letáčku, připomíná nám 
to monumenty starého Egypta. Stojí za zmínku, že prý 
tyto sloupy studoval sám velký Michelangello před ná-
vrhem chrámu sv. Petra ve Vatikánu. Forum Romanum 
bylo ve své době velmi významné centrum starověkého 
Říma.Bývalo to opravdu rušné místo s bohatou výzdo-
bou.Všude se nacházelo velké množství soch různých 
bohů.Zde v  tomto místě stály ty nejdůležitější budovy 
jako bazilika a hlavně slavný římský senát a právě tady 
se řešili ty nejdůležitější a nejzávažnější spory. Na tom-
to náměstí se veřejně řečnilo a  uzavírali se zde různé 
smlouvy, obchody a  dohody. Zde také řešili vyděšení 
Římané jak postupovat proti tažení Hannibala a také se 
zde mocní a nadutí Římané radili, jak konečně  zlikvi-
dovat vzpurné a neposlušné Kartagince. Říká se, že se-
nátoři při hlasování přenášeli své židle ze strany na stra-
nu, to podle toho zda souhlasili či nikoli.

Do dnešních dob se nám zde dochovalo spousta nád-
herných památek jako, chrám Venuše a  Romy, chrám 
Antonia a  Faustiny. V  popředí také můžete vidět ob-
rovské sloupy Saturnina chrámu, další nejdochovalejší 
památkou je oblouk Septima Severa, který byl postaven 

v roce 203 n.l. a celkem bez úhony přežil až do dnešních 
dnů spolu s  Titovým obloukem. V  centru Fora najde-
me také nejstarší památku Chrám Castora a  Palouce 
a také Chrám panenských kněžek Vestálek. Ptáte se, kdo 
že to byly ty Vestálky? Bylo to šest kněžek, vesměs sem 
odloženy z  bohatých rodin, které udržovaly ve  svém 
domě trvalý oheň, který symbolizoval věčný život města 
Říma.Pokud sem někdy zavítáte,nezapomeňte se zasta-
vit ve středu Fora u místa, kde bylo spáleno tělo zavraž-
děného Julia Caesara. Když vstoupíte do těchto prostor, 
určitě oceníte práci zdejších archeologů, kteří se snažili 
vše upravit tak jak to zde kdysi vypadalo. To znamená, 
upravili budovy, ulice, pokud to šlo zrenovovali sloupy 
a také značně poškozené sochy.

Na celé ploše zde najdete tolik sloupů a různých pamá-
tek, že se v nich bez dobrého znalce a odborníka nevy-
znáte. Proto doporučujeme mít sebou dobrého průvod-
ce, který Vám aspoň z části vysvětlí o jaké památky jde 
a aspoň některé vám snad uvíznou v hlavě.

Sláva Fora Romana skončila společně se Západořím-
skou říší a chrámy, které nebyly přeměněny na křesťan-
ské kostely, jen chátraly a pustly. Zkázu dokonaly bar-
barské nájezdy a také i samotní Římané, kteří tak jako 
u Kolosea tak i zde vše pustošili ničili a odnášeli vzácný 
mramor na nové stavby. Časem ruiny chrámů zarostly 
travou a považte, pásli se zde kozy.

Znovuzrození Fora Romana proběhlo až v 18 století,kdy 
tady působil Italský archeolog Carlo Fea. Úplné odhale-
ní dokončili v 19. století. Dnes nám tu zůstala pouze část 
tehdejší krásy. Můžeme zde vidět aspoň zlomek docho-
vané antické krásy Fora Romana.

Pro ty, které toto téma opravdu zajímá jedna informa-
ce. Náměty na tyto čtyři články jsem čerpala při svých 
cestách po Itálii a pro ty, kteří s tím mají problém, také  
na  Internetu nebo na  Gogolu a  také s  pomocí Wiki-
pedia kde si všichni zájemci o  toto téma najdou velké 
množství krásných, zajímavých a  poučných informací 
a článků, ze kterých se mohou na cestu do této nádher-
né a vřelé země připravit. V článku č. 3, který jsem psala, 
bylo totiž tolik dat a významných událostí, že si je lze jen 
těžko pamatovat a pro zachování přesnosti a pravdivosti 
mého psaní je nutné je někde načerpat a vyčíst. Pokud 
se vám poštěstí navštívit věčné město Řím, vzpomeňte 
si třeba na Koloseum, Forum Romanum nebo se vydej-
te do  nezapomenutelných Pompejí a  při té příležitosti 
nezapomeňte navštívit také krásnou Neapol. Přeji všem 
cestovatelům krásné léto a hodně zážitků při vašich ces-
tách za poznáním.

Za Klub seniorů-vaši cestovatelé.

Marie Horychová
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NOC KOSTELŮ

V pátek 9. června se otevřely dveře stovky kostelů po celé 
zemi.Tradice vznikla v Německu a k nám přišla přes Ra-
kousko v roce 2009 pořádáním prvních programů. Je to 
každoročně pořádaná akce, kde je možné se blíže sezná-
mit s křesťanstvím.

Nabídku vyplnit hodinový blok před hlavním progra-
mem s radostí přijali žáci ZUŠ Pohořelice. Podle ohlasů 
sedících posluchačů  veřejnosti se velice dobře prezen-
tovali žáci z  akordeonové třídy Aleny Vrbkové. Díky 
žákům Petře Oháňkové, Barboře Oháňkové a Danielovi 
Friesovi, kteří vystoupili jako sólisté, ale také v komor-
ním duu a triu, mohu říci, že to byla výborná volba. Vy-
stoupení ještě obohatili žáci p. uč. Lídy Tesařové ve hře 
na  cimbál Daniel Jurča, Adam Kuruc, Viktorie Trum-
pešová a na flétnu Jan Celnar. Celý blok pak uzavřel Jíří 
Mazuch hrou na violu také ze třídy Ivo Farkaše.

Uvítáni potleskem nastoupili mužáci z Pohořelic a  za-
hájili zpěvem lidových písní hlavní program. Zpěvem 
krásně doladili posluchače i  atmosféru již dávno plně 
obsazené chrámové lodi. Program dále pokračoval vy-
stoupením dalších žáků hudební školy. Na klavír Mar-
kéta Hladůvková a zazpívala Dita Dufková. Za housle ze 
třídy Ivo Farkaše se představili absolventi Linda Rotero-
vá, Eliška Šátková a Pavel Vaněk.

Hlavním hostem slavnostního večera byl Petr Bende se 
svým komorním obsazením hudebníků. Zazněly jeho 
známé písně i novinky, které připravuje pro letní sezó-
nu. Kostel sv. Jakuba Staršího se rozezněl jeho hlasem 
a  hudbou, kterou doprovázel i  pěvecký sbor ZUŠ Po-
hořelice. Překrásnou atmosféru podpořilo i  pro kostel 
neobvyklé osvětlení. Celý koncert si mohlo vyslechnout 
široké spektrum publika. Petr Bende jako vždy podal 
naprosto profesionální výkon a  svojí osobností dodal 
chuť a energii žákům k další práci.

Závěrem chci poděkovat především farnosti Pohořelice, 
městu Pohořelice za vyřízení dotace z  JMK na finanč-
ní prostředky akce, všem účinkujícím a návštěvníkům. 
Částka, která byla vybrána  3 975,-Kč byla věnována far-
nosti Pohořelice.

Mgr. Hana Celnarová

VYHLÍDKY Z VĚŽE KOSTELA

Vyhlídky z věže kostela sv. Jakuba Většího 
a dny otevřených dveří muzejního spolku 
v Konírně

Město Pohořelice ve  spolupráci s  místní Římskokato-
lickou farností Pohořelice pro Vás připravilo možnost 
vyhlídky z  věže kostela sv. Jakuba Většího. Ode dne 
1.7.t.r. a dále každou sobotu, vždy v době od 13. do 16. 
hodiny, se mohou návštěvníci města a jeho občané těšit 
z vyhlídky věže našeho kostela. Poslední vyhlídka bude 
dne 2.9.t.r. Vstup na věž bude zpoplatněn symbolickou 
částkou ve výši 10,- Kč/osobu; děti do 15 let a  senioři 
mají vstup zdarma.

Muzejní spolek Pohořelice zve  své spoluobčany a další 
návštěvníky na dny otevřených dveří v Konírně na uli-
ci Pšeničné a  to od  soboty 24.6.17 a  neděle 25.6.17 
a po dobu prázdnin, každý další víkend. Otevřeno v so-
botu 14-18 v neděli 14-16 h. Vstupné dobrovolné.

Alena Bilavčíková, KIC
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MOC A SÍLA HYPNÓZY

Městská knihovna Vás zve na besedu Moc a síla hypnó-
zy, která se koná v úterý 3.10.2017 v 17 hod.

DŮM NAPROTI
DALŠÍ KNIHA NAŠEHO MLADÉHO SPISOVATELE

Není to dlouho, co jsem psala o  tom, že Ivan Stuchlík 
napsal knihu. Když jsem článek psala, ani by mě nena-
padlo, že tak brzy vyjde další. Jeho druhá kniha má ná-
zev Dům naproti. Jedná se o hororový příběh. Jakmile 
začnete číst, nemůžete přestat. Čte se zkrátka jedním 
dechem. Na čtrnáctiletého chlapce úžasná. Ivan byl opět 
tak hodný a jeden výtisk nám daroval do knihovny. Jeho 
první knihu Nový spolužák máme v knihovně půl roku 
a za tu dobu ji četlo již 16 lidí. Nikdy tady není déle než 
den. Troufám si říci, že druhá kniha překonala tu první 
a tak očekávám, že i tato se bude stejně půjčovat.

Protože si Ivana a  jeho práce velice vážíme, požádali 
jsme ho, aby to byl právě on, kdo bude předávat knížky 
našim prvňáčkům. Jsme rádi, že souhlasil a naši prvňáč-
ci dostanou v rámci projektu Už jsem čtenář - Knížka 
pro prvňáčka svou knihu z  rukou opravdového spiso-
vatele. Ivan zase dostane v tento den na oplátku od nás 
dárek hodný spisovatele.

Martina Minaříková, knihovnice

SOUTĚŽ KAMARÁDKA KNIHOVNA

Loni jsem psala článek o  tom, jak jsme se přihlási-
li do  soutěže a  že  výsledek se dozvíme až letos. Nyní 
ten čas přišel. Kamarádka knihovna  je celostátní  sou-
těž o nejlepší dětské oddělení knihovny  v České repub-
lice. Soutěž organizuje  Svaz knihovníků a  informač-
ních pracovníků ČR pod záštitou Ministerstva kultury 
ČR a Národní knihovny ČR.  A kdy jindy, než na Den 
dětí, by mělo být vyhodnocení této soutěže, která je o dě-
tech. Dva týdny před vyhodnocením jsme se dozvěděli, 
že jsme se dostali mezi prvních 14 knihoven v republi-
ce. Čekala nás proto návštěva pětičlenné poroty, která 
proběhla týden poté. Prohlíželi naši knihovnu, kroniku 
a vyptávali se. 1.června jsme se vypravili do knihovny 
Jiřího Mahena v  Brně na  slavnostní vyhlášení. Před 
tím nás ale ještě čekal křest Knížky pro prvňáčka, který 
vyhlášení předcházel. Projektu Už jsem čtenář – kníž-
ka pro prvňáčka se naše knihovna každoročně účastní 
a letos jsme měli tu čest, setkat se s autorem a ilustráto-
rem knihy Lapálie v Lampálii, která čeká na naše letoš-
ní žáky 1.tříd. Po zhodnocení všech finálních knihoven 
garantkou soutěže, paní Zlatou Houškovou, přišlo neče-
kané vyhlášení. Předseda SKIP Mgr.  Roman Giebisch, 
Ph.D. předal cenu nejkrásnější knihovně letošního roč-
níku - Puppyho.

Děkujeme vedení města, že tato cena, díky nim, krášlí 
naši knihovnu. Pro ty, kdo nevědí, Puppy je pes, kterého 
držíme na fotografii. Potom už přišlo na řadu vyhlášení. 
A my jsme šli opět pro cenu, tentokrát za 3. místo v ka-
tegorii do 5.000 obyvatel. Vážíme si ocenění naší práce. 
Musím říci, že tentokrát jsme na Den dětí měli důvod 
k oslavě i my.

Martina Minaříková, knihovnice

KNIHOVNA O PRÁZDNINÁCH

V  období letních prázdnin bude knihovna otevřena 
pouze pondělí 9-11  12-18 hod a středa 9-11  12-18 hod.

Přejeme Vám krásné léto s knihou.

Městská knihovna Pohořelice, Brněnská 2
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FREESTYLE NA KOLECH

Pět stovek dětí zaujali freestylisté na kolech. 
Jsou z nich další nadšenci

Pohořelice - Salta vzad, otočky a výkruty za letu vzdu-
chem na kolech. A ještě mnoho dalších triků v provede-
ní profesionálních i amatérských freestylistů bikerů. To 
si před koncem školního roku užilo na 500 žáků základ-
ní školy v Pohořelicích. Nemuseli daleko. Exhibici pro 
ně připravili provozovatelé Army Dirt Parku za městem. 
Mnozí se o něm dozvěděli poprvé. V areálu, v němž se 
konají závody mistrovství republiky, běžně trénuje jen 
hrstka nadšenců. Provozovatel to chce změnit.

Začít co nejdřív a sžít se s kolem

Dětí zvedal z lavic nejen freestylista profesionál a něko-
likanásobný mistr republiky Zdeněk Pešek z Litomyšle, 
ale i amatérští jezdci Dominik Vacík z Dolních Kounic 
a Adam Halbich z Ivančic. Ale také teprve devítiletý Mi-
roslav Vanc z blízkého Smolína. Toho přivedl nedávno 
ke sportu jeho otec, který dříve jezdil motokros. „Malý 
Mirek je nadšený a  učenlivý. Trénuje tu s  námi téměř 
pořád,“ ocenil provozovatel parku Zdeněk Weiter.

Podle mistra republiky Zdeňka Peška, má devítiletý ta-
lent šanci vypracovat se mezi elitu. „Důležité je začít co 
nejdřív. Když je člověk malý, nemá předsudky, a také se 
rychleji sžije s kolem. Stačí si koupit bycikl a jezdit, jez-
dit, jezdit. Pumpovat a houpat kolo“, doporučuje všem 
zájemcům.  Podle Peška je areál v Pohořelicích vzorově 
udržovaný a vhodný pro začátečníky i mistry. „Kluci se 
tady o to fakt starají, to se jinde často nevidí,“ pochválil 
provozovatele.

Salta jedině s kolem

Zdeněk Pešek nedávno získal 5. místo v Evropě na sou-
těži v  Holandsku. Na  světovém poháru ve  Španělsku 
obsadil 16. příčku. Na  mistrovský titul republiky do-
sáhl v  různých kategoriích celkem osmkrát. Back Flip 
(salto vzad na  kole) prý na  sucho netrénuje. „Jedině 
s kolem,“ směje se. Nové triky ale doporučuje zkoušet 
do Foam pitu, speciální molitanové jámy. „Zkoušel jsem 
i do vody, ale ta bolí,“ upozorňuje. Důležitá je podle něj 
i  celková fyzická kondice. „Plavání, posilování, běžná 
cyklistika a další sporty, cokoliv, co posiluje „fyzičku“ je 
dobré provozovat,“ dodává.

Zraněním navzdory

Přesto je třeba počítat i se zraněními a pády. Třiadvace-
tiletý mistr jezdí už 15 let a ví o tom své. „Většinou jsou 
to zlomeniny, ale to patří ke sportu. Člověk je potom jen 
opatrnější a  při každém triku mu pak běží hlavou, co 
tehdy udělal špatně. Když tuším průšvih odhodím raději 
kolo a dopadnu na zem sám,“ říká. Navzdory zlomeni-
nám včetně klíční kosti, čelistí i několika stavům bezvě-
domí, nedá na sport dopustit. „Není to klasický sport, 
který je svázán pravidly. Tady zkoušíte pořád nové mož-
nosti a hranice,“ líbí se mu.

Jezdili po městě, tak si postavili park. Dnes se v něm jez-
dí mistrovství republiky

Přestože si Army Dirt Park v Pohořelicích vybrala i Čes-
ká asociace  BMX k pořádání mistrovských závodů, řada 
domácích o něm neví. „Jsme zcela otevřeni všem zájem-
cům o  tento sport, přesto se jich moc nehlásí. Možná 
nás vnímají jako uzavřenou komunitu, ale to rozhodně 
nejsme. Také proto jsme se domluvili se zdejší školou 
a připravili ukázku tohoto sportu pro žáky. A hned od-
poledne jich tu jezdilo na 30. Někteří přišli i s rodiči. To 
je úspěch a těší nás to,“ neskrývá provozovatel Zdeněk 
Weiter.

Je nadšencem, který park budoval. „Bylo nás před lety 
asi 15 kluků, co jsme jezdili po městě. S nápadem a na-
bídkou pomoci zbudovat Dirt Park přišel tehdy zdejší 
Aleš Hemala, který jezdil motokros. Svépomocí jsme 
navezli hlínu a trénovali. Před dvěmi lety jsme park to-
tálně přestavěli a dnes splňuje parametry mistrovských 
závodů. Parta už není kompletní, ale park běží. Pomáhá 
nám i velká podpora města, které uhradilo veškeré ná-
klady na vybudování parku. Celkem ve výši zhruba půl 
milionu korun. Na oplátku, závody mistrovství republi-
ky jsou skvělou propagací Pohořelic,“ míní Weiter.

Ještě před dvěmi lety patřil mezi profesionály, po zraně-
ní kotníku, ale pověsil závodění na hřebík. Dnes si říká 
rekreační jezdec a stavitel.

Dirt park nemá pevnou provozní dobu, proto doporu-
čuje zájemcům sledovat informace na Facebooku. „Vždy 
jsou tam aktuální informace o provozu. Zpravidla jsme 
tu třikrát týdně a o víkendech,“ dodal Weiter.

Dagmar Sedláčková
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Pohořelická škola v květnu

Blíží se konec školního roku, který bývá tradičně plný 
nejrůznějších aktivit. Pan ředitel usiluje o  zvelebení 
učebních prostor ve škole, probíhají vědomostní soutě-
že, sportovci vzorně reprezentují, učitelé přemýšlí nad 
oživením výuky, připravují se exkurze a spousta dalších 
vzdělávacích akcí. 

Pohořelická základní škola se na rozdíl od většiny škol 
v  České republice nemusí bát v  nejbližších letech po-
klesu žáků, spíše naopak. Demografická prognóza po-
ukazuje na poměrně vysoký nárůst, proto ředitel školy 
ve spolupráci s Městským úřadem Pohořelice a panem 
architektem Kaňkem pracuje na  projektové dokumen-
taci k přístavbě školní budovy na Dlouhé ulici. V  této 
stavbě se uvažuje o deseti nových místnostech určených 
k výuce jazyků, přírodovědných předmětů či informač-
ních technologií. 

V těchto dnech se rozhoduje o poskytnutí dotace na re-
konstrukci Paarova zámečku, která by nám pomohla na-
výšit kapacitu školy na Lidické ulici.  

Snažíme se dávat příležitost vyniknout i našim nejlepším 
žákům. Dlouhodobě podporujeme žáky a učitele v účas-
ti na  vědomostních soutěžích. V  květnu přišly zprávy 
o  úspěších Jiřího Veskerny, který vyhrál okresní kolo 
Pythagoriády a v okresním kole matematické olympiády 
obsadil 5. místo. V současné době žáci osmého a devá-
tého ročníku dokončují své seminární a  absolventské 
práce, které budou prezentovat tradičně v kongresovém 
sále Městského úřadu (28. 6. 2017). Letošní témata vy-
padají opravdu zajímavě. Několik žáků druhého stupně 
uspělo v německé soutěži Deutschlehrerpreis. Ve svém 
projektu naplánovali zajímavý výlet po Dolním Rakous-
ku s  názvem   „Ungewöhliche Reise durch Niederöste-
rreich“. Se svým projektem zaujali porotu a obsadili 4. 
místo, které jim přineslo finanční prostředky k vykonání 
plánované cesty. 

Na sportovním poli vládla jednoznačně atletika. Náš at-
letický tým tvořený žáky druhého stupně pod vedením 
pana učitele Nápravníka a paní učitelky Rudolfové dosá-
hl v Židlochovicích na postup do Brna na velký stadion 
Moravské Slávie, kde se ani v silnější konkurenci neztra-
til. V kategorii dívek v konkurenci 55 dalších  se umísti-
la  Kristýna Straková na krásném 5. místě. Na výjimečný 
úspěch dosáhl Radim Pohanka, který v konkurenci 57 
hochů skončil na 1. místě! 

V květnu se naši žáci vydali hned několikrát do zahrani-
čí. Žáci společenskovědního semináře vyrazili za pozná-
ním do Budapešti, kde se mimo jiné věnovali dějinám 
totalit 20. století v  Maďarsku. Žáci pátého ročníku se 
dostali na týden do Polska v rámci tradiční spolupráce 
s Porají. Sedmáci se podívali do Vídně, kde navštívili na-

ZŠ POHOŘELICE příklad zoologickou zahradu. Další skupina žáků z dru-
hého stupně se právě chystá na jazykový pobyt do jižní 
Anglie. 

Učitelé přírodovědných předmětů se seznamují s elek-
tronickými čidly (PASCO), kterými bychom rádi v bu-
doucnu oživili pokusy ve fyzice, chemii či přírodopise. 
Další zvažovanou novinkou jsou dotykové počítače (All 
in one) s multidotykem, které se dají využít při skupinové 
práci žáků ve škole. Pokračujeme ve vybavování tříd in-
teraktivními projektory a počítači s připojením ke škol-
ní wifi síti, což se projevuje na hodinách, které učitelé 
žákům oživují obrázky, videi, výukovými prezentace-
mi či jinými interaktivními cvičeními. Několik učitelů 
začalo na  svých hodinách využívat digitální knihovnu 
(FRED) plnou elektronických příprav od nakladatelství 
Fraus, čímž se snaží výuku žákům „okořenit“.

Druháci si se svými paními učitelkami připravují ukáz-
ky čtení s názvem „Pasování na čtenáře“, kde společně 
ukazují rodičům svůj pokrok v této dovednosti. Třídní 
učitelé čtvrtých a pátých tříd si připravili pro žáky a je-
jich rodiče sportovní odpoledne. Obrovský zájem rodi-
čů nás velmi mile překvapil.

Snažíme se také zpříjemnit prostředí školy. V  posled-
ních květnových dnech namalovali žáci devátého roč-
níku na  zeď školní jídelny malbu ve  stylu DOODLE 
ART. Adéla Blovská a Tomáš Novotný vytvořili opravdu 
nevšední dílo, které na  první pohled zaujme každého. 
Ve spolupráci s panem Míškem jsme ozdobili schodiště 
vedoucí do učebny angličtiny. Při výstupu po schodišti 
si žáci opakují anglická nepravidelná slovesa.

V květnu to u nás opravdu žije!

vedení ZŠ a MŠ Pohořelice
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Návštěva velvyslanectví v Praze

Dne 6. června jsme se s žáky, kteří se podíleli na projektu 
„Ungewöhliche Reise nach Niederösterreich“, zúčastnili 
slavnostního předání cen, které se konalo na  velvysla-
nectví Spolkové republiky Německo v Praze.

Během předávání jsme měli možnost se seznámit i s dal-
šími vítězi, kteří soutěž vyhráli. Projekty byly prezento-
vány žáky. Náš projekt prezentovala v německém jazyce 
Julie Voškerušová, měla tedy jedinečnou šanci říct pár 
slov na půdě velvyslanectví.

Jsme velice rádi, že nám tahle jedinečná možnost byla 
nabídnuta.

Martina Hubáčková

Se školou do divadla

Ve čtvrtek 1. 6. někteří žáci 5. – 8. ročníků navštívili Ja-
náčkovo divadlo v Brně. Jednalo se o poslední předsta-
vení před uzavřením divadla, jež čeká náročná rekon-
strukce.

Na  programu byl krásný pohádkový balet Sněhurka 
a sedm trpaslíků. I přes počáteční nedůvěru některých 
žáků k tomuto divadelnímu žánru byli mnozí mile pře-
kvapeni a  představení si opravdu užili. Nadšeni byli 
z    tanečních čísel, nádherných kostýmů a  především 
z  originální scény. Prostředí divadla také zapůsobilo, 
naši žáci dostáli společenskému bontonu jak výběrem 
oblečení, tak chováním a celkově se kulturní dopoledne 
vydařilo. Myslím, že Mezinárodní den dětí jsme nemoh-
li oslavit lepším způsobem.

Tamara Novosáková

Výměnný pobyt v Polsku

Ve dnech 17. – 21. 5. se mohly děti 5. – 6. tříd zúčastnit 
výměnného pobytu v  Polsku. Dohromady bylo vybrá-
no 10 kluků a 10 holek. Cesta do Poraje trvala zhruba 
5 hodin. Po příjezdu si každý našel svého polského ka-
maráda, předali jsme si dárky a  šli jsme na  oběd. Při-
pravili nám řízek s kapustou a brambory. Poté jsme se 
šli podívat do školy, prohlédnout si třídy. Vyráběli jsme 
keramiku. Ubytováni jsme byli v pěkném motelu.

Druhý den jsme brzy ráno vyrazili na  celodenní výlet 
do  Varšavy. Náročné, ale stihli jsme nejen prohlídku 
města, ale i  zábavné a  naučné vědeckotechnické cent-
rum. Další den jsme navštívili pizzerii, cukrárnu, kde 
jsme si zkusili vyrobit pizzu a vlastní lízátko, a také jsme 
se ten den projeli vojenským gazem, jeepem. Projížděli 
jsme staré vojenské zákopy, ukázali nám bunkr, židov-
ský hřbitov.

Odpoledne jsme se přesunuli do  rodin našich kama-
rádů. Jednotlivé rodiny připravily pro každého z  nás 
něco trochu jiného. Někdo jel na výlet na hrad, někdo 
šel na  zmrzlinu a  někteří trávili čas doma a  hráli hry 
na X-boxu. Následující ráno jsme se zase všichni spo-
lečně setkali u školy, rozloučili jsme se s našimi novými 
kamarády a jeli jsme nakupovat do polského obchodní-
ho centra poslední dárky pro rodiče a sourozence, kteří 
na nás čekali doma.

Všem se nám tam líbilo, užili jsme si spoustu legrace 
a dozvěděli se mnoho zajímavého o Polsku.

Už teď se moc těšíme na  příští rok, kdy přijedou zase 
oni k nám.

Radim Slaný, žák 5. roč.

Tvořivé dílničky pro maminky

Krásné odpoledne prožili žáci 1. A, 1. C, 3. A a 3. C, kteří 
pozvali na tvořivou dílnu své maminky. Ve dvou třídách 
byly připravené dílničky, kde si mohly děti spolu s rodiči 
vyrobit přáníčka, filcové kytičky, dárkové krabičky, papí-
rové opičky, motýlky, drátkovaná a ubrousková srdíčka.

Příjemnou atmosféru doplnila hudba, prezentace webo-
vých stránek našich tříd, milé pohoštění a  především 
skvělá nálada všech zúčastněných.

Děkujeme všem, kteří se na této akci podíleli, ať již ak-
tivní účastí, materiálními příspěvky na tvoření či upeče-
nou sladkostí.

Čtvrteční odpoledne jsme tak mohli strávit v příjemné 
a  pohodové náladě a  pozastavit se společně se svými 
blízkými v celodenním kolotoči.

Marcela Větrovská, Simona Urbičová, Jitka Králíková, 
Dagmar Homolová
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Podivuhodná pH

Dne 29. 5. 2017 se vydala 8. A na exkurzi do laboratoří 
Bioskopu (vědeckého a výukového centra MU v Brně). 
Poprvé se podívali do chemické laboratoře. Byla to pro 
mnohé jedinečná příležitost obléct si bílý plášť a nechat 
se oslovovat kolego či kolegyně.

Na úvod proběhlo krátké proškolení o bezpečnosti prá-
ce a podání základních informací o pH. Začátek patřil 
červenému zelí, tedy jeho šťávě, která je přírodním indi-
kátorem pH. V kyselém prostředí zčervená, v zásaditém 
zmodrá. Vytvořením výluhu ze zelí mohli žáci změřit 
pH různých látek – coca coly, octu, jedlé sody, citrónu, 
piva, jaru a různých mýdel. Další ověření pH proběhlo 
pomocí pH papírků a pH metru. Vše se otestovalo a se-
řadilo od nejkyselejší až po nejzásaditější látku. Dalším 
úkolem byla filtrace živočišného uhlí v cole. Živočišné 
uhlí dokázalo neuvěřitelné a filtrát byl téměř čistý. Závěr 
patřil otázkám a dobrovolníkům, kteří testovali pH v ús-
tech před jídlem, po jídle a po žvýkačce Orbit.

Dvouhodinová práce v  laboratoři uběhla velmi rychle, 
všem se program líbil a žáci odcházeli obohaceni o nové 
vědomosti. Například o skutečnost, že cola je ve skuteč-
nosti stejně kyselá jako ocet.

Věra Harvánková

Přírodovědný kroužek

Přírodovědný kroužek „POZNÁVÁME PŘÍRODU“ 
ukončil v  tomto školním roce svoji činnost. Rozloučili 
jsme se kratším výšlapem k nedalekému splavu do Cvr-
čovic.

A vězte, že jsme si to převážně ve vodě pořádně užili!    

Andrea Švecová a žáci

Dětský klub

V  letošním školním roce měla naše škola možnost 
využít dotačního programu podpory zaměstnanosti 
a ve  spolupráci s MÚ Pohořelice nabídla rodičům tzv. 
dětský klub. Jedná se o  bezplatné hlídání dětí po  vy-
učování s možností pobytu až do 18 hodin. Díky tomu 
jsme pak mohli nabídnout více míst ve školní družině, 
protože některé děti chodily právě do dětského klubu. 
Kromě toho jsme získali dotaci na nové hrací prvky, kte-
ré jsou umístěny na školním dvoře v budově na Lidické, 
pro děti ze školního klubu byla připravena také zábavná 
vystoupení.

Každá novinka však mívá i nějaké nevýhody a v tomto 
případě se ukázalo, že nejtěžší na  realizaci a  dodržení 
podmínek projektu je shromažďování všech potřebných 
dokumentů, především pak potvrzení od rodičů, který-
mi dokládají vázanost na trh práce. Potvrzení a smlouvy 
bylo nutné vyplnit a podepsat několikrát kvůli monito-
rovacím zprávám a  v  současné době probíhá poslední 
etapa jejich sesbírání. 

V dalším školním roce hodláme opět tuto službu nabíd-
nout rodičům dětí z I. stupně, protože i přes výše uvede-
né problémy se tato dětský klub osvědčil.



11

INFORMACE Z MĚSTA

POHOŘELICKÉ LISTY | ČERVEN 2017

Velmi děkujeme p. Ing. Haně Mlýnkové z MÚ Pohořeli-
ce za trpělivost a vytrvalost při shromažďování, třídění 
a  vyhodnocování všech nezbytných písemností. Vám 
rodičům, kteří jste nám potvrzení dodávali a ještě dodá-
te, děkujeme také. Občas zaznívala slova, že byste raději 
zaplatili měsíčně 200 Kč za družinu, než podstupovali 
tuto „papírovou“ anabázi, ale věřte, bez dětského klubu 
bychom nemohli všem požadavkům vyhovět kvůli ka-
pacitě školní družiny.

Ing. Hana Konečná

OU CVRČOVICE

Cvrčovice na hradě

Letošní rok přinesl žákům OU Cvrčovice dvě zajíma-
vé exkurze zaměřené na  oblast rozvoje občanských 
kompetencí.  Přesto, že žáky připravujeme především 
ke zvládnutí praktických činností v rámci jejich budou-
cích profesí, snažíme se jim zároveň nabídnout dostatek 
kulturních podnětů k osobnostnímu i občanskému roz-
voji a vést je k hrdosti na svůj kraj a zemi. Letos jsme pro 
žáky připravili dvě akce zaměřené na  poznání našeho 
kulturního dědictví.

Exkurze Brno – kulturní centrum regionu zavedla žáky 
na hrad Špilberk, kde se v rámci interaktivního progra-
mu prošli historií řemesel a průmyslu v našem regionu. 
Zaujal je zvláště vývoj potravinářské výroby, vinařství 
a zemědělství a  textilního průmyslu. Některé starobylé 
praktiky svého řemesla si mohli vyzkoušet  a na závěr 
byli odměněni středověkým výučním listem. Po  této 
zkušenosti ocenili technický pokrok, který jim dnes 
práci usnadňuje. S  nejmodernějšími technologiemi – 
učebními a  informačními, byli následně seznámeni 
v  Knihovně Jiřího Mahena. Vyzkoušeli si zvláště pro-
gramy usnadňující získávání poznatků hlavně dětem se 
speciálními vzdělávacími potřebami, které se na našem 
učilišti také vzdělávají. Žáci byli příjemně překvapeni, 
že knihovna už nejsou jen knihy, ale také hudba, filmy, 
počítačové i stolní hry a odpolední kluby a tvůrčí dílny. 

Výlet do  Prahy tradičně nabízíme žákům posledních 
ročníků. Historickou prohlídku Královské cesty, Hrad-

čan a Staroměstského náměstí a večerní výstup na Pe-
třín, které jsou už u nás mnohaletou tradicí, jsme letos 
nově doplnili o na míru šitou exkurzi v Muzeu vosko-
vých figurín Grévin, v níž se žákům představily význam-
né osobnosti českých dějin a kulturního a sportovního 
života minulosti i  současnosti. Exkurze, stejně jako 
následná interaktivní výstava Pat a  Mat, byla spojená 
s  praktickými činnostmi, žáci si vyzkoušeli „voskové“ 
řemeslo a práci na PC.

Obě akce obohatily jak žáky, tak pedagogy a už společně 
plánujeme podobné aktivity na příští rok.

Mgr. Jana Petlachová
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ZUŠ POHOŘELICE

Taneční oddělení ZUŠ Pohořelice vede od začátku škol-
ního roku paní učitelka Zuzana Mašterová. Pod jejím ve-
dením žáci tanečního oddělení vystupovali na různých 
veřejných akcích např.: na Koštu bramborového salátu, 
který se konal v prosinci. Každé pololetí mají tanečníci 
svůj samostatný koncert, kde máte možnost vidět růz-
né žánry – klasický tanec a moderní tanec obohacený 
o gymnastické a akrobatické prvky. Jelikož žáci v tomto 
školním roce byli velmi šikovní, tak se v dubnu zúčastni-
li soutěže Festival tanečního mládí, kde obsadili krásné 
5. a 6. místo. Taneční oddělení také každoročně spolu-
pracuje s hudebním a výtvarným oddělením na muzi-
kálu. Tento rok se hrál muzikál Lví král II., na kterém 
měly děti možnost si zatančit na jevišti v krásných rolích 
zvířátek. Objevili se zde např. plameňáci, opičky, zebry, 
lvice a lvíčata. Nacvičování muzikálu žáky velmi bavilo, 
což bylo poznat i na jejich úžasných tanečních výkonech. 
Muzikálových představení měly děti celkem 7. Děvčata 
z Loděnic dokonce se svým číslem vystupovaly 8x. To 
představení navíc měly na Den Matek v Loděnicích, kde 
sklidily velký potlesk. Na konci školního roku si všichni 
žáci zatancují na  společném tanečním koncertu, který 
se koná 21. 6. v 17:30 v sále Radnice. Příští školní rok 
nás čeká hodně o něco více práce, protože chceme více 
jezdit na taneční soutěže. Od začátku září nabíráme také 
nové žáky do našeho tanečního oddělení, takže pokud 
máte rádi pohyb a baví Vás tancovat, chcete vystupovat 
v  našem muzikále, neváhejte a  podejte si k  nám ještě 
do konce školního roku přihlášku. Tanečních nadšenců 
není nikdy dost!

Zuzana Mašterová

Cimbálové oddělení

začalo v  letošním školním roce pracovat ve  stávajícím 
počtu 3 žáků, ale už v  2. pololetí přibyla nová žákyně 
do  přípravného stupně, a  na  základě úspěšných přijí-
macích zkoušek rozšíří od nového školního roku naše 
řady další, tentokrát chlapecká posila. A to nás bude už 
5! I když se to někomu může zdát velmi málo, je to velký 
úspěch! Už proto, že cimbál v porovnání s ostatními ná-
stroji není zdaleka tak vyhledávaný a atraktivní. A když 
se pro něj přece jen někdo rozhodne, řešíme hned v po-
čátcích praktický a  vážný problém, na  co a  kde bude 
budoucí cimbalista cvičit. Cena nového nástroje se totiž 
pohybuje podle značky a  typu okolo 100 -120  000 Kč, 
i  výše, a  rozhodovat se pro tuto investici v  době, kdy 
není ještě jasné, jak moc nám to půjde a zdali vydržíme, 
je věc ošidná. Ani starší nástroje na tom nejsou pro nás 
cenově lépe; navíc bývají často fyzicky nedostupné. Ale 
nezoufáme. Zatím jsme řešení vždycky našli, i když to 
občas byla pořádná fuška.

Během školního roku jsme se zúčastnili nejen inter-
ních školních akcí, ale s úspěchem jsme vystoupili např. 
na  Novoročním koncertě v  kostele sv. Jakuba Staršího 

nebo na nedávné Noci kostelů tamtéž. 

Jsme upřímně rádi, že můžeme cimbál - tento krásný 
a  barevný nástroj přibližovat veřejnosti nejen v  hudbě 
lidové, ale i v hudbě vážné.  A snad se nám to i daří, sou-
dě podle ohlasů na Beethovenovu Ódu na radost, která 
zazněla právě na Noci kostelů.

Děkujeme vám tedy za  projevenou přízeň a  přejeme 
všem krásné léto!

Ludmila Tesařová

Absolventský koncert (bicí + el.kytara)

V úterý 6.června se konal společný absolventský koncert 
oddělení bicích nástrojů a kytarové třídy.

Koncert zahájil Vojtěch Rohrer,  který svou technicky 
přesnou hrou na  bicí soupravu příjemně zahájil celý 
koncert.  Následovala řízná hra na elektrickou kytaru, 
kterou Filip Buršík při závěrečné skladbě „We will rock 
you“ roztleskal celý sál. Jako třetí absolvent vystoupil 
Oliver Švec, který za svůj přesný „timing“ (rytmická pre-
ciznost) sklidil hlasitý potlesk. Na závěr celého koncertu 
vystoupil jazzový kvintet ZUŠ Pohořelice (vítěz letošní-
ho krajského kola jazzových souborů v Mikulově), který 
svým příjemně laděným soundem a pohodovou muzi-
kou udělal závěrečnou tečku za celým vystoupením.

Celý koncert byl poněkud netradiční, jednak výběrem 
moderního, neklasického repertoáru, který je typický 
pro bicí soupravu a  elektrickou kytaru, dále díky svě-
telným efektům, které doprovázely celý koncert a  také 
svojí vyšší hlasitostí, která k tomuto typu hudby neod-
myslitelně patří.

Celkový dojem byl umocněn i  prostředím klubového 
sálu „Le cafe“ Pohořelice, jejímž majitelům chceme tím-
to způsobem ještě jednou poděkovat za možnost uspo-
řádání koncertu v těchto prostorách.

Našim absolventům přejeme mnoho dalších úspěchů 
nejen v profesním životě, ale i v životě osobním.

Rostislav Komosný ml.
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Jazzový soubor

V letošním roce byl u nás založen jazzový soubor a hned 
27.4.2017 se žáci ZUŠ Pohořelice zúčastnili krajského 
kola soutěže jazzových souborů v Mikulově, kde získa-
li 1. místo! Soubor, který byl původně nazván Jazzový 
kvintet, si žáci sami přejmenovali na Dřez band. Mohli 
jste jej slyšet v pátek 9. června na Slavnostech města Po-
hořelice v bloku určeném ZUŠ. Dřez band hraje ve slo-
žení: Oliver Švec - bicí, Michal Mažgút -basová kytara, 
Jan Hrstka - klávesy, Richard Pirmajer - saxofon, Pavel 
Vaněk - housle. Kvality Džez bandu potvrzuje i  to, že 
byl vybrán, aby reprezentoval školu na výroční akci ZUŠ 
Ořechov, která  17. června slaví 65 let od svého založe-
ní. Děkujeme žákům za  jejich skvělé hudební výkony 
a  přejeme jim v  nadcházejícím školním roce radostné 
jazzování.

Radek Zapadlo

Muzikál Lví král II.

V  letošním roce jsme připravili pokračování pohád-
ky, kterou jsme odehráli před dvěma lety. Návrat Lví-
ho krále byl opravdu velký. Na představení se podílela 
celá čtvrtina žáků ZUŠ. Po  osmi měsících práce pak 
bylo provedeno 7 představení, z nichž 5 bylo pro školy 
a školky a 2 pro veřejnost. Náš záměr, aby se žáci učili 
spolupráci a vzájemné podpoře byl do puntíku naplněn. 
Snad až na handrkování nad posledními kousky pizzy, 
kterými jsme se nacpávali po  jedné z  generálek, než 
jsme se šli rozložit do spacáků a děti, se špitáním o tom, 
co nás čeká další den v kinosále, spokojeně usínaly. To, 
co vidí divák na konci naší cesty, je veliká mozaika, slo-
žená z maličkých kousků dřiny. Jsme moc rádi, že ohlasy 
na představení byly tak pozitivní a veliké. Není přece jen 
samozřejmostí, že plně obsazený kinosál ve stoje tleská 
jejich výkonům na závěr. Žáci měli možnost zažít oprav-
dovou chvilku slávy a slova chvály, která se linula všude 
kolem nich, jim bohatě vrátila jejich píli a snahu. Nyní 
nemluví o ničem jiném, než o tom, co všechno zvládnou 
příští rok a  jak se těší na  další představení. Děkujeme 
všem, kdo nám dali svůj kousek času a přišli podpořit 
a  ocenit naše svěřence. Díky Vám za  to, že naši práci 
podporujete a svou chválou motivujete děti k další prá-
ci. Děkujeme také Městu Pohořelice, za jejich vstřícnost 
a  podporu, kdy jsme měli možnost zahájit Slavnosti 
města. Nesmírně si toho vážíme a doufáme, že jsme ob-
stáli natolik, že se to stane tradicí.

Absolventi

Jásali jsme letos nad zjištěním, že se podařilo ze 138 
žáků na hudebním oddělení pasovat na absolventy 12.  
Absolventské koncerty byly celkem 4 a absolvovali žáci 
z  oborů - klavír, housle, bicí, kytara, elektrická kytara 
a také výtvarný obor. 

I. cyklus studia trvá 7 let a II. cyklus trvá 4 roky. V letoš-
ním roce bylo 9 absolventů I. cyklu a 3 absolventi cyklu 
II.

Dovést žáka až do absolutoria je nesmírně obtížná zá-
ležitost. Dnešní společnost nabízí dětem nepřeberné 
množství různých kroužků a zábavy. Na učiteli pak je, 
aby žáka zaujal a jeho pozornost udržel po velmi dlou-
hou dobu, což je mnohdy nereálné, bez patřičné rodinné 
podpory a jisté cílevědomosti žáka. Doufáme, že absol-
ventů bude přibývat, stejně jako přibývá dětí se zájmem 
o studium na ZUŠ. V letošním roce přišlo na přijímací 
zkoušky 54 dětí a my věříme, že je to ukazatel lepších 
časů pro zájem o kvalitní a dlouhodobé vzdělávání.

Zdeňka Šichová

„Přeměna odpadů na zdroje“

Přeměna odpadů na zdroje - tak se nazývá soutěž, kte-
rou vyhlásilo ministerstvo průmyslu a obchodu. Cílem 
je osvěta v Oblasti oběhového hospodářství, jehož ne-
dílnou součástí jsou druhotné suroviny. Odpovědný 
přístup k získávání, zpracování a využívání surovin, je-
jich maximální opětovné přepracování, recyklace a další 
využití zdrojů, které máme – to je hlavní cíl, který má 
Ministerstvo průmyslu a obchodu. Soutěží chce ocenit 
ty, kteří se snaží jít touto cestou.

Prvního ročníku se zúčastnilo celkem 127 soutěžních 
projektů, v kategorii ZŠ 55 základních škol a také naše 
ZUŠ Pohořelice. Zajisté si kladete otázku: Čím může zá-
kladní umělecká škola zaujmout v tématu, které je zcela 
mimo její vzdělávací okruh?  Výtvarné oddělení se to-
hoto tématu zhostilo technikou fused plastic. Zažehlo-
váním nepotřebných igelitových sáčků vznikne materiál 
podobný kožence nebo nemačkavého papíru. Tato tech-
nologie zpracování odpadů přichází z Anglie. Technolo-
gii jsme vylepšili vlastním experimentováním při práci 
a  vytvářeli tak záměrně struktury a  efektů.  Z  tohoto 
nového materiálu jsme ušili kabelky, obaly na  mobily 
a pouzdra dle vlastních představ a návrhů žáků.

V početné konkurenci jsme získali velmi cenné 2. místo. 
15. června jsme si jeli slavnostně převzít ocenění do Pra-
hy do senátu. Pro velký počet oceněných nemohl jet celý 
kolektiv žáků, který soutěžil a tak jsme vybrali 3 zástup-
ce. V senátu nás přivítal velmi milý a přátelský senátor 
Ing.  Jan Hajda, který často navštěvuje kulturní akce 
v Pohořelicích a také koncerty ZUŠ Pohořelice. Provedl 
nás senátem a ukázal žačkám i místa senátu, kam běž-
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ný turista nemá přístup. Děkujeme za pozornou a milou 
atmosféru, kterou jsme díky jeho osobnosti mohli v se-
nátu zažít. Velice si vážíme jeho zájmu a ochoty s jakou 
nás v senátu uvítal.

Slavnostní ceremoniál ve  Valdštejnském paláci zahájil 
úvodním slovem ministr obchodu a průmyslu Ing. Jiří 
Havlíček. Silvie Bravencová, Vanessa Ljavynec a  Silvie 
Špačková převzaly poukaz pro celý kolektiv na  zábav-
ný výlet do VIDA centra a poukaz v hodnotě 2000,- Kč 
na zboží z e –shopu. Žačky si užily slavnostní předání 
cen i výlet do Prahy a zpět. Už po cestě domů přemýšle-
ly, na čem budou pracovat a s jakým nápadem se zúčast-
ní v následujícím ročníku. 

Poděkování

Školní rok 2016/17 byl pro nás všechny velmi náročný, 
ale také velmi úspěšný. Máme za  sebou spoustu krás-
ných akcí, zážitků, emocí, inspirace a ocenění. Tím nej-
větším oceněním je zájem a podpora. Zájem o vzdělání 
na naší ZUŠ, který se potvrdil ve vysokém počtu ucha-
zečů o studium. Obrovskou podporu cítíme také od ro-
dičů, známých a  přátel školy, samozřejmě i  rodin pe-
dagogů a všech, kteří se starají a pomáhají při školních 
akcích. Vám všem posílám velké díky za sebe i za kolegy, 
bez Vás by to prostě a jednoduše nešlo. Nešlo by to také 
bez finanční podpory, kterou nám letos bohatě poskytlo 
i město Pohořelice a  tím i děkuji všem, kteří se o  tuto 
podporu zasloužili.

Stává se již tradicí, že v době, kdy jeden koncert střídá 
druhý a v kalendáři se předhání jedna akce před druhou, 
nás napadají velmi inspirativní myšlenky a plány na ná-
sledující školní rok. Všichni pracovníci školy, stejně jako 
děti a rodiče, se těšíme na konec školního roku. Před-
stavte si, že my se těšíme i na následující školní rok, jak 
budeme realizovat nápady a představy, které nás zrovna 
napadly. Práce a úspěch našich žáků a nadšení nás žene 
k  dalším výkonům. Přeji kolegům, žákům a  rodičům 
krásné prázdniny, zasloužené volno a těším se na reali-
zaci nápadů v následujícím školním roce 2017/18.

Mgr. Hana Celnarová

DÁMSKÝ KLUB V POHOŘELICÍCH
HRÁČKY PETANGUE

Členky Dámského klubu v  Pohořelicích započaly 
na dvoře bývalého hotelu Pfan trénovat hru Petangue.

Schází se každý čtvrtek odpoledne, někdy i v pondělí.

V  sobotu 20.5.2017 se konal v  Ratišovicích přátelský 
turnaj o pohár barona Trencka.

Na  tento náš první turnaj jsme se přihlásily, ne proto 
abychom vyhrály, ale k získání cenných zkušeností.

Turnaj se opravdu vydařil, snažily jsme se hrát co nej-
lépe a k tomu nám přálo i krásné počasí. Do turnaje se 
přihlásilo dvanáct družstev.Poznávaly jsme hru na úpl-
ně jiném povrchu, což nám dělalo problém. Bylo také 
poznat, že ještě nemáme dostatečně natrénováno oproti 
ostatním účastníkům, kteří hrají už i sedmnáct let. Po-
řadatelé k nám byli vstřícní, cítily jsme se jak mezi ka-
marády.

Turnaje se zúčastnil i  zpravodaj Znojemského týdne, 
který náš tým vyfotil a  zveřejnil v  pondělí 29.5. 2017 
v jejich týdeníku.

Po  skončení turnaje jsme obdržely zvláštní ocenění 
za úspěšnou premiéru a pozvání na další turnaje, které 
se uskuteční v červenci a srpnu.

Moc se těšíme a znovu pilně trénujeme.

členky dámského klubu

komerční inzerce
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SLAVNOSTI MĚSTA POHOŘELICE
A OKOLÍ 2017

Letošní 13.ročník slavností měl pestrý program a  pří-
jemné počasí. Doufáme, že si návštěvníci měli z  čeho 
vybírat.

Děkujeme za vystoupení žáků a muzikál, kterým zaháji-
la ZUŠ Pohořelice slavnosti. Letos opět vyšla Noc koste-
lů na termín slavností a této akce se ujala ZUŠ Pohoře-
lice ve spolupráci  s Mužáky z Pohořelic, místní farností 
a Města Pohořelice. Za realizaci této velmi pěkné akce 
děkujeme všem, kdo se na ní podíleli.

Chtěli bychom poděkovat všem zaměstnancům MŠ Po-
hořelice a také rodičům dětí za účast v průvodu a zor-
ganizování akce „Den otevřených dveří“ v celém areálu 
mateřské školky, včetně doprovodného programu.

Děkujeme Mažoretkám MŠ a ZŠ Pohořelice a vedoucím 
za doprovod v průvodu a vystoupení.

Děkujeme vedoucím a  vystupujícím ze Čtyřlístku MŠ 
a ZŠ Vranovice, Crazy Vranovice, Angels crew ze SVČ 
Lužánky, SVČ Pohořelice – SHAKE UP, Rozmarýnku, 
Noveským štístkům za  pěkná vystoupení. Poděkování 
patří také Atelieru Mgr. Pavla Kratochvíla a jeho žákům. 

Děkujeme skupině Máščasband, která již tradičně zaha-
juje páteční program, a to bez nároku na honorář.

Poděkování patří také Klubu seniorů za výstavu ručních 
prací na hotelu Pfann. Dobrovolné vstupné z této výsta-
vy bude zasláno na konto Krtek. Děkujeme Klubu seni-
orů také za realizaci akce „ Na kole dětem“, kde se členky 
klubu postaraly o občerstvení pro závodníky.

Děkuje panu faráři Mgr.Svobodovi za vstřícnost a výpo-
moc při slavnostech.

Na Radnici již tradičně uspořádala výstavu kaktusů a su-
kulentů rodina Ing.Benkoviče, kterým tímto děkujeme. 

Velké poděkování patří členům muzejního spolku, kteří 
dokázali ve velmi krátkém čase uspořádat v prostorách 

konírny velmi pěknou výstavu.

Děkujeme za výstavy výtvarných prací dětí ze SVČ Po-
hořelice a MŠ a ZŠ Pohořelice, které byly nainstalovány 
ve vstupní hale Radnice.

Na této akci se podílí také spousta lidí, kteří nejsou vi-
dět, ale bez nich by nebylo možné celou akci uspořádat. 
Především jsou to pracovníci údržby města Pohořelice, 
pod vedením pana Bartoně a  Čermáka, kteří připraví 
podium, lavice a parket a v pondělí musí vše dát do pů-
vodního stavu. Během akce v časných ranních hodinách 
město uklízí.

Další, kdo si zaslouží velké poděkování, jsou pracovní-
ci sportovní haly, také pan Šír a paní Bočková, kteří při 
slavnostech vypomáhají.

Velkou oporou jsou nám strážníci městské policie – 
Ing.  Štepán Pirnus, Jana Škrabalová, Jaroslav Lukáč 
a asistent MP Jiří Culek.

Děkujeme také policistům z obvodního oddělení PČR 
Pohořelice.

Poděkování si zaslouží celý realizační tým, který slav-
nosti připravuje a realizuje: 

Ing.  Markéta Richterová, Mgr.  Ondřej Veselý, Martina 
Minaříková, Mgr.Renata Babčanová, Ing. Petr Procház-
ka, Mgr. Pavel Šotnar, Ing Hana Mlýnková -  Noc kostelů

Oranžový tým – pořadatelé: Kateřina Kvapilová, Eva 
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Kaňovská, Jan Kříž, Pavel Hulman, Bořek Králík, Jan 
Hrstka, Robert Polzer, Hana Mlýnková ml., Klára Mor-
ká, Petra Kloudová, Ondřej Klouda, Erika Kloudová, 
Jan Hámal, Patrik Gutaibl, Karolína Vašutová, Kristý-
na Bilavčíková, Anna Hájková, Renata Skřivánková, 
paní Olga Marečková, paní Dobiová, paní Haragalová, 
Mgr. Veronika Šťastná a Lukáš Ohera.

 

Děkujeme občanům, kteří v dané lokalitě 
bydlí, za pochopení. 

Děkujeme všem sponzorům za přízeň, 
návštěvníkům za účast a těšíme se na setkání 
s Vámi na dalších kulturních akcích.

Za realizační tým: Alena Bilavčíková a Ondřej Veselý

Partneři slavností:
• ABK 99, s.r.o., Pohořelice
• A.B.N. Design s.r.o., Brno
• AGRIS spol. s r.o., Medlov
• AGROSERVIS TRADING a.s., Višňové
• AP Investing, s.r.o., Brno
• Aqua-Gas, s.r.o.
• AQUA PROCON s.r.o., Brno
• ARCHIKA - architektonická projekční kancelář s.r.o., 

Brno
• Armex Energy, a.s.
• Atelier 6 senses s.r.o., Ing. Tereza Friedlová
• AUTO HEMALA, Pohořelice
• AUTOCENTRUM KURIMAI, Pohořelice
• Autoopravna autodíly Milan Kurimaj
• Beneš František – Beon, Pohořelice
• CALIPSUM s.r.o., Pohořelice
• CPI Moravia Books s.r.o., Pohořelice
• CSG-Trade s.r.o., Brno
• Cyrmex, s.r.o., Sokolnice
• ČESKÁ SPOŘITELNA a.s.

• České štěrkopísky spol. s r.o., Praha
• D.A.S. Rechtsschutz AG, Brno
• DHL Supply Chain s.r.o., Pohořelice
• Emvaro s.r.o. – Milan Vašuta, Pohořelice
• EuroPace s.r.o., Brno
• FCC Česká republika, s.r.o., Brno
• Hotel Le Café, Pohořelice
• HULMAN -kovošrot s.r.o., Pohořelice
• CHEVRON - GASTRO ZAŘÍZENÍ, Mikulov
• Ing. Pavel Bačík, Pohořelice
• INSIA BM s.r.o., Brno
• KHL-EKO, a.s., Jirkov
• Lékárna ARNICA, Pohořelice
• Lender Viktor, Břeclav
• Manuli Hydraulics Europe s.r.o., Pohořelice
• MONTOP, spol. s r.o., Pohořelice
• MVM-Ryhos s.r.o., Hustopeče
• NAVARA ABROLLKIPPER a.s., Pohořelice 
• NERIA INDUSTRY a.s., Pohořelice
• NYVEL, spol. s r.o., Brno
• PanJaBar s.r.o., Pohořelice
• Pařil Radovan – DB OIL, Pohořelice
• PK Ossendorf, s.r.o., Brno
• Pneuservis, Zdeněk Bartoš, Vranovice
• REA Ivaň, spol. s r.o., Ivaň
• RYBNÍKÁŘSTVÍ POHOŘELICE a.s.
• s.n.o.p. cz a.s., Pohořelice
• Saloň Ladislav, Pohořelice
• Selner s.r.o., kontejnerová doprava, Pohořelice
• SILASFALT s.r.o., Ostrava-Kunčice
• SM-Building s.r.o., Brno
• STAMA, s.r.o., Nosislav
• STAVOSPOL, s.r.o.
• STREKON A-Z, s.r.o., Smolín
• SUŠÁRNA POHOŘELICE, s.r.o.
• SVOBODA sklenářství, s.r.o., Pohořelice
• Tábořiště u splavu Cvrčovice – Petr Rybecký 
• TLAK SMOLÍK s.r.o., Praha
• Top optik, Grůzová, Pohořelice
• Truhlářství Kamil Vedral, Pohořelice
• U Kašpárků, Jindřich Kašpárek, Pohořelice
• VAŠSTAV, s.r.o., Brno
• VAVŘÍK s.r.o., Milan Vavřík, Pohořelice
• VUSTERM, a.s., Brno
• Xella CZ, s.r.o., Hrušovany u Brna
• Zajíc-Zborovský, s.r.o., Pohořelice
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OZNAČENÍ POPELNIC
NA SMĚSNÝ KOMUNÁLNÍ ODPAD

Z důvodu přechodu na nový systém třídění odpadu je 
nutné označit všechny svážené nádoby na  směsný ko-
munální odpad RFID kódy (čipy). Neočipované popel-
nice prosím nahlaste na tel. č. 720 071 497 nebo e-mail 
ivana.galiova@pohorelice.cz. Směsný komunální odpad 
je nyní svážen ve čtrnáctidenních intervalech.

RFID kód na plastové popelnici  - bílá nálepka na přední 
straně popelnice s nápisy „Pohořelice“ a „FCC“ a čísel-
ným kódem, např. 005136. Čip na plechové popelnici je 
šedý plastový štítek s nápisem „Pohořelice“ a číselným 
kódem. 

Žádáme občany, aby s nalepenými čipy nemanipulova-
li. Na plechové popelnici nemůže být nalepen plastový 
RFID kód a stejně tak na plastové popelnici nemůže být 
umístěn čip určený pro plechové popelnice. Umístění 
čipu na  popelnici je dané. Při svozu je snímán senzo-
ry na svozovém autě, proto jej nelze přelepovat na jinou 
část popelnice nebo do jiné výšky. 

Při výměně popelnice si můžete vyzvednout nový RFID 
kód na  Městském úřadu, odboru životního prostředí 
(Ing. Galiová, tel. 720 071 497). Kódy z původních po-
pelnic je nutné odevzdat.

Nádoby na tříděný odpad

Stále je možné objednávat nádoby na  tříděný odpad. 
K  dispozici jsou nádoby na  papír o  velikosti 120 l, 
na plast o velikosti 240 l a na bioodpad o velikosti 120 l 
nebo 240 l. Pro jednočlenné domácnosti je možné ob-
jednat nádobu na plast o velikosti 120 l. V případě, že 
kapacita nádoby nestačí, je možné doobjednat další ná-
doby. Nyní je již nutný vlastní dovoz nádob. Přihlášku 
najdete ve starších číslech Pohořelických listů, na webu 
města nebo je možné se přihlásit telefonicky na  tel. č. 
720 071 497 (Ing. Galiová) nebo přes e-mail: ivana.gali-
ova@pohorelice.cz.  

Svoz bioodpadu

Bioodpad bude od  července svážen každý týden. Při 
svozu bioodpadu jsou sváženy pouze nádoby. Cokoliv 
umístěné mimo nádobu nebude odvezeno (pytle, větve 
apod.). Do popelnic na bioodpad nedávejte prosím od-
pad v pytlích a sáčcích, ani v biologicky rozložitelných, 
kompostovatelných, apod. Při svozu ostatních odpadů 
(papír, plast a  směsný komunální odpad) jsou sváženy 
i pytle. 

Termíny vývozu odpadu v červenci  2017:
• papír       26. 7. 2017 (ST)
• plast       12. 7.  2017  (ST)
• bioodpad      6. 7., 13. 7., 20. 7. a 27. 7. 2017 (ČT)
• směsný odpad      5./6. 7. a 19./20. 7. 2017 (ST/ČT)

Termíny vývozu odpadu v srpnu  2017:
• papír       23. 8. 2017 (ST)
• plast       9. 8. 2017  (ST)
• bioodpad      3. 8., 10. 8., 17. 8. 24. 8. a 31. 8. 2017  

         (ČT)
• směsný odpad      2./3. 8., 16./17. 8. a 30./31. 8. 2017  

         (ST/ČT)

Uvedené termíny platí pouze pro domácnosti, veřejná 
sběrná místa jsou svážena v jiných termínech (čtrnácti-
denní interval).

Děkujeme, že třídíte odpad.

Ing. Ivana Galiová, odbor životního prostředí MěÚ

TŘI NOVÁ STANOVIŠTĚ
KONTEJNERŮ

Během měsíce května byla vybudována a zprovozněna 
tři nová stanoviště kontejnerů na  tříděný odpad. Dvě 
z nich jsou v lokalitě Polní - v ulici U větrolamu a u zdi 
areálu DHL a  další stanoviště se nachází u  sběrného 
dvora na  Loděnické ulici. Na  tato nová stanoviště je 
možné odevzdat papír, plasty a sklo. 

Dále byla posílena některá stávající stanoviště o  další 
kontejnery, např. na  Brněnské ulici u  Jednoty, Polní I. 
a  II., na Moravském náměstí nebo v Nové Vsi. V nej-
bližší době bude dodlážděna plocha stanoviště na  ul. 
Hybešova, kde budou také přidány kontejnery na třídě-
ný odpad. Jednáme také o  přidání dalších kontejnerů 
na textil a elektro. 

Využívejte, prosím, všechna stanoviště na  tříděný od-
pad. Odpady, zejména plastové lahve a papírové krabice, 
je nutné zmáčknout, aby zabíraly co nejméně místa.

Sběrné nádoby na  separovaný odpad byly pořízeny 
v  rámci Operačního programu životního prostředí ze 
Státního fondu životního prostředí ČR. Název projektu: 
Nakládání s odpadem ve městě Pohořelice, Registrační 
číslo projektu: CZ.05.3.29/0.0/0.0/15_005/0000692

Ing. Ivana Galiová, odbor životního prostředí MěÚ
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Představení „Manželský čtyřúhelní“ se bude konat 22.září 2017 v 19.hodin 
v sále Radnice v Pohořelicích. Předprodej vstupenek od 1.9.2017 na KIC 
Pohořelice, Brněnská 2 

Vzpomínka

Co vděkem za lásku a péči Tvou Ti můžem dát,
hrst krásných květů naposled, a pak jen vzpomínat.

Dne 3.6.2017 jsme vzpomněli 15 let výročí úmrtí na-
šeho drahého tatínka pana Jana Karáska z Nové Vsi 
a  6.8.2017 vzpomeneme 1 rok úmrtí naší maminky 
paní Drahomíry Karáskové.

Vzpomíná dcera Jana s rodinou a syn Stanislav s rodi-
nou

Představení „Manželský čtyřúhelník“ se bude konat 
22. září 2017 v 19. hodin v sále Radnice v Pohořelicích. 
Předprodej vstupenek od  1.9.2017 na  KIC Pohořelice, 
Brněnská 2.

TŘÍDĚNÍ NOVÉHO DRUHU
ODPADU

Město Pohořelice na svých sběrných hnízdech rozšiřuje 
možnosti třídění o další komoditu. Na všech sběrných 
místech budou mít občané možnost odevzdat použitý 
potravinářský olej a tuky.

Olej a tuky se vhazují do sběrné nádoby (240 l), a to vždy 
v  uzavřených PET lahvích nebo v  jiném obalu z  PVC 
materiálu. Službu pro město Pohořelice zajišťuje firma 
EKO-PF s.r.o. a startuje v polovině července 2017. 

Děkujeme, že třídíte odpad.

Ing. Ivana Galiová, odbor životního prostředí MěÚ
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FOTBALISTÉ SOKOLA
UKONČILI SEZÓNU

Třetím červnovým víkendem skončily fotbalové soutě-
že i pro všechny naše týmy. Týmu mužů se sezóna bo-
hužel moc nepovedla a po loňském druhém místě tým 
nenaplnil své představy. Po celou sezonu okupoval spíše 
dolní polovinu tabulky. Ačkoliv oproti loňsku ve slože-
ní týmu nedošlo k žádným velkým změnám, přišla série 
zranění některých klíčových hráčů a ostatním se na hři-
šti tolik nedařilo, což dokládají i statistiky vstřelených a  
obdržených branek. Loňské skóre 55:32 se letos otočilo 
na 35:51, což stačilo pouze na konečné 11.místo  a zisk 
23 bodů. S koncem ročníku oznámili i ukončení trenér-
ské práce u  týmu Ivan Gärtner a  Jan Štrbík, kteří tým 
vedli nepřetržitě 8 let. Po třech letech v okresním pře-
boru vybojovali kýžený postup do krajské soutěže, aby 
pak 5 let úspěšně vedli tým v I.B třídě. Vrcholem pak byl 
zmiňovaný loňský ročník a druhé místo tabulky. Novým 
trenérem byl jmenován bývalý vynikající hráč Zdeněk 
Matoušek. V jednání je zároveň několik zajímavých po-
sil pro zvýšení kvality a konkurence v týmu.

B tým mužů se tradičně dával do kupy na každé utká-
ní s pomocí dorostenců či hráčů A týmu. Přesto v cel-
ku suverénně vyhrál svoji soutěž IV. třídu sk. B., když 
za celý rok prohrál pouze dvě utkání a jednou remizoval. 
Přesto ani letos B tým nepostoupí do vyšší soutěže a na-
dále tak bude hrát IV.třídu.

Opět na špici se pohybovali dorostenci – loňští vítězo-
vé I.třídy krajské soutěže. Letos se přece jen našel jeden 
lepší tým, a to Újezd u Brna. Naši mladíci se ziskem 53 
bodů obsadili nakonec 2. místo díky lepšímu vzájemné-
mu utkání s FK Znojmo. Svěřenci Viléma Dofka před-
váděli slušnou hru a doufejme, že se mladí hráči prosadí 
v následujících sezónách i v A týmu. 

Radost nám rozdávali naši žáci pod vedením Jakuba 
a Ivana Gärtnerových. Po celý rok patřili jak starší  tak 
i mladší žáci ke špici tabulky. Starším se sice na jaře ne-
dařilo tolik jako na podzim, ale v konkurenci zejména 
brněnských týmů, kde je mnohonásobně větší mládež-

nická základna, obstáli a nakonec obsadili slušné 5. mís-
to. Mladší se díky výborným jarním výkonům dokonce 
posunuli až na 3.příčku a Jan Zbránek se stal nejlepším 
střelcem soutěže s úctyhodným počtem 64 vstřelených 
branek.

Během roku hrála své soutěže i naše přípravka. Zde se 
nevedou oficiální tabulky, ale úspěchem je, že se nám 
základna neustále rozrůstá. Kolem přípravky se točí 
několik bývalých hráčů v rolích trenérů a učí tak naše 
nejmenší prvním fotbalovým krůčkům. Jsou to Petr Ko-
hút, Julius Polóni, Michal Galáš, Jaroslav Souček, Tomáš 
Kalivoda. Poslední týden v srpnu pak organizujeme pří-
městský fotbalový tábor. Své děti můžete přihlásit a pří-
padně požádat o informace na fotbalpoho@seznam.cz.

Všem hráčům, funkcionářům a příznivcům fotbalového 
oddílu přejeme hezké prožití léta a v polovině srpna opět 
na shledanou na utkáních v nové sezóně 2017/2018.

Libor Vašíček
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BIOCENTRA A PRVKY ÚSES

Jak k tomu vlastě došlo? Město Pohořelice po provede-
ní komplexních pozemkových úprav získalo ve  svém 
katastru pozemky k  založení biocenter a  prvků ÚSES 
(Územní systém ekologické stability = účelně navrže-
ná soustava ekologicky stabilnějších částí krajiny, která 
vytváří základní podmínky pro dosažení trvalé ekolo-
gické rovnováhy kulturní krajiny, kde plošně převažují 
méně stabilní a  nestabilní ekosystémy. ÚSES je tvořen 
funkčním propojením biocenter, biokoridorů a  inte-
rakčních prvků). Se žádostí o zpracování projektu byla 
oslovena společnost Biosférická rezervace Dolní Mo-
rava o.p.s. Cílem projektu na celkové ploše přesahující 
53 ha bylo vytvoření biocenter se zastoupením přiroze-
ných rostlinných společenstev, které v zájmovém území 
chybí a  doplnění interaktivních prvků tak, aby plnily 
úkoly biokoridorů a  zvyšovaly estetickou funkci kraji-
ny. Pro výsadbu byly vytipovány stanovištně vhodné 
dřeviny dub, habr, jeřáb břek, javor babyka, lípa a keře 
dřín, svída, líska, trnka, brslen, hloh a další. Na podzim 
roku 2011 bylo požádáno o dotaci na výsadbu a na jaře 
roku 2014 byla dotace ve výši 100% způsobilých výdajů 
přiznána. Realizační práce byly zahájeny již na podzim 
roku 2013.

Největší biocentrum o výměře 36 ha bylo umístěno v ji-
hozápadní části katastru města (ve směru na Vlasatice), 
druhé podél Mlýnského náhonu za ulicí Na Hrázkách 
a  třetí za  čistírnou odpadních vod podél řeky Jihla-
vy. Ve velkém biocentru jsou umístěny dvě louky, byla 
provedena výsadba sazenic, keřů, poloodrostků dřevin 
i  výsev žaludů. Podél Mlýnského náhonu byly vysáze-
ny vzrostlé soliterní stromy o  minimální výšce 2,5 m 
ve sponu 10x10 metrů, zatímco za čistírnou byly vysaze-
ny sazenice o maximální výšce 40 cm v řádcích širokých 
1,4m. Interakční prvky tvoří souvislou alej vzrostlých 
stromů s dosadbou keřů. Všechny prvky mimo vzrostlé 
stromy na Hrázkách jsou oploceny.

 Se způsobem výsadby souvisí i údržba. V některých lo-
kalitách je možno použít traktor s drtičem, někde malo-
traktor se žací lištou a jinde pouze křovinořez. Uvedené 
prvky nemají být sečeny 6x ročně a plnit funkci anglic-
kého parku, ale rozčlenit souvislé lány polí, rozšířit pes-
trost rostlinného společenstva a v neposlední řadě po-
skytnout chybějící útočiště mnoha živočišným druhům. 
Výška pokosu rovněž ovlivňuje mikroklima každé loka-
lity. Vzrostlá tráva a plevel chrání keříky a menší strom-
ky před sluncem. Podél Mlýnského náhonu je možno 
provádět pravidelné sečení, protože je zde vysoká hla-
dina spodní vody a vzrostlé stromy, naopak za čistírnou 
jsou malé sazenice a  každý pokos značně zvýší odpar 
vody a vysychání půdy. Sucho je jako v mnoha dalších 
oblastech největší problém, i když ne jediný. V loňském 
roce se na některých místech tak rozmnožili hlodavci, 
že zlikvidovali až 70% výsadby. Dalším problémem je 
poškození oplocení ať už neúmyslné -pojezdem země-
dělské techniky nebo úmyslné – prostříháním plotů, 

kdy poté dochází ke vniknutí srnčí zvěře a vytloukání 
vzrostlých stromů nebo ohryzu zajíci. V blízkosti polní-
ho hnojiště na Vlasaticku musela být provedena výměna 
několika dubů za třešně, protože duby, zřejmě kvůli ky-
selému výluhu, zaschly.

Faktorů ovlivňujících zdárný růst vegetace je mnoho 
a většinu z nich nelze ovlivnit. Ale spoléhat se na to, že si 
příroda poradí sama, nemůžeme. Proto také stát umož-
ňuje vyčlenit při komplexní pozemkové úpravě pro tyto 
účely část státních pozemků. Rovněž Státní fond život-
ního prostředí ČR s  využitím národních i  evropských 
prostředků podporuje finančně tyto výsadby.

Ing. Václav Procházka, vedoucí odboru 
životního prostředí MÚ Pohořelice

PEČOVATELSKÁ SLUŽBA

Charitní pečovatelská služba v  Pohořelicích pomá-
há lidem, kteří jsou pro svůj  zdravotní stav odkázání 
na pomoc druhé osoby, a nezvládají vše tak jak dříve. 
Naše pečovatelky těmto lidem pomáhají s cílem udržet 
je co nejdéle  ve svém domácím prostředí. Pečovatelky 
pomohou  v osobní hygieně, úklidu domácnosti, náku-
pech,vyřizování na úřadech a u lékaře, příp. při dalších 
přáních a potřebách klienta v jeho domácnosti.

K  pomoci klientům patří i  zapůjčení kompenzačních 
pomůcek, jako jsou chodítka, pojízdné toalety, vozíky, 
polohovací lůžka apod.

Služby poskytujeme  denně od pondělí do pátku od 7:00 
do 15:30 hod., lze dohodnout i jiný termín dle potřeby 
uživatele, příp. i o víkendu.

Charitní pečovatelská služba v Pohořelicích,  
Tyršova ul. 234      
kontakt: p. Petříková Jitka, tel. 734 510 661

UPOZORNĚNÍ

Dne 7.7.2017 bude Městský úřad Pohořelice z provoz-
ních důvodů uzavřen. Děkujeme za pochopení.

Ing. Zdeněk Blecha, tajemník úřadu

AGENDA INZERCE
V POHOŘELICKÝCH LISTECH

Od  5.6.2017 přechází agenda inzerce v  Pohořelických 
listech na paní Veroniku Zvejškovou, tel.: 519 301 335, 
e-mail: veronika.zvejskova@pohorelice.cz.
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Nabídka kroužků ve školním roce 2017/2018

Přihlášky do kroužků na nový školní rok 2017/2018 jsou 
k dispozici na SVČ Pohořelice, na internetových strán-
kách www.svcpohorelice.cz a  u  pracovníků SVČ. Dále 
prosíme rodiče o vyřízení přihlášek a úředních záleži-
tostí do 29. června, neboť od 1. července již zajišťujeme 
táborovou činnost. Budeme se na Vás těšit od 30. srpna. 
Děkujeme za pochopení.

Klub mládeže Oáza

Na základě vzrůstajícího zájmu o činnost klubu mláde-
že oáza, rozšiřujeme nabídku o další kroužky a aktivity 
od října 2017. Tradiční klubová činnost bude tedy rozší-
řena o sportovně zaměřený kroužek, turistický kroužek 
Kolumbus a výtvarnou činnost.

Sportovně zaměřený kroužek

Kroužek, ve  kterém se účastníci pomocí her a  soutěží 
naučí některé z dovedností vodáka, horolezce, ale i tře-
ba něco o posilování a o dalších sportovních aktivitách.

Turistický kroužek Kolumbus

Kroužek zaměřený na poznávání okolí Pohořelic, práci 
s mapou a buzolou, poznávání okolí, geocatching i vy-
chytávky, které se hodí v přírodě. 

Výtvarné aktivity

trendové a výtvarné aktivity, které potěší nejednoho tee-
nagera.

Srandy kopec

Přijďte si užít „kopec srandy“ na  zahajovací akci SVČ 
Pohořelice. Tradiční zahajovací akce SVČ Pohořelice, 
program sestaven z výtvarných a sportovních disciplín, 
možnost vyzkoušet si nové dopravní hřiště a závěrečný 
táborák spojený s opékáním špekáčků. Obdržíte veške-
ré informace o kroužcích v následujícím školním roce, 
rovněž můžete děti do kroužků přihlásit. Akce začíná 8. 
září na budově Dlouhá 39 od 15:00 hod.

Mezinárodní den dětí

V sobotu 3. června 2017 proběhla v Pohořelicích před 
Městským úřadem tradiční oslava Mezinárodního dne 
dětí. Akce byla zahájena ve 14:00 hod. panem starostou 
města Pohořelice Josefem Svobodou a  ředitelkou SVČ 
Pohořelice Monikou Janičatovou. Oslavu uspořáda-
lo Středisko volného času v Pohořelicích ve spolupráci 
s Městem Pohořelice. Pro děti i jejich rodiče byl připra-
ven velice bohatý program plný ukázkových i  soutěž-
ních atrakcí, ukázek zásahu hasičů a profesionálním vy-
stoupením Kamily Nývltové a Josefa Vágnera. Nechyběl 
skákací hrad, projížďka na bryčce, trampolíny a  různé 
dovednostní soutěže, velké množství cen a bohaté ob-
čerstvení. Akce probíhala až do 18.00 hod. a zúčastnilo 
se jí více jak 1500 návštěvníků. Touto cestou ještě jed-
nou děkujeme všem sponzorům a přátelům, bez jejichž 
pomoci bychom tak rozsáhlou akci nemohli uspořá-
dat. Děkujeme.

Discgolf v našem parku

Pohořelický park čeká v následujících měsících něco no-
vého. Jsme parta mladých lidí, kteří se snaží zlepšit mož-
nosti trávení volného času v našem parku netradičním 
sportem s létajícím talířem – discgolfem. 

Discgolf je hra velmi podobná klasickému golfu, akorát 
se místo jamek používají speciální koše a místo golfo-
vých holí a míčků discgolfové disky. Díky tomu, že tento 
sport není extrémně náročný na pohyb a disk si můžete 
půjčit, nebo koupit za cca 250 Kč, může se mu věnovat 
skoro každý. Samotná hra je pohodová, ideální pro sku-
pinu přátel nebo rodinu. 

Myšlenka vytvořit zde discgolfové hřiště vznikla již mi-
nulý rok na SVČ Pohořelice i díky tomu, že všichni prá-
vě na Domečku hrajeme další sport s  létajícím talířem 
Ultimate frisbee. Zároveň jsme z SVČ Pohořelice získa-
li cenné rady pro psaní žádosti i pro realizaci projektu.  
Náš nápad jsme se snažili prosadit všemožnými cestami 
více jak rok. Letos se nám konečně povedlo díky progra-
mu O2 SmartUp, Nadaci O2 a městu Pohořelice získat 
finance na jeho stavbu. 

O2 SmartUp je program pro mladé lidi od 15 do 29 let, 
kteří mají zajímavou myšlenku jak zlepšit svoje okolí. 
Stačí jen přihlásit projekt a v případě úspěchu u hodno-
tící komise lze získat v první úrovni až 30 000 Kč na jeho 
realizaci. Přestože byla v letošní výzvě velmi silná kon-
kurence (celkem 98 přihlášených projektů), podařilo se 
nám vejít do třiceti vybraných a podpořených projektů. 
Uvědomujeme si, že tento úspěch je jen začátek a udě-
láme vše pro to, aby byl náš projekt úspěšný i na konci.  
V současné době již máme za sebou další krok a  to je 
víkendový vzdělávací kurz Nadace O2, kde jsme získali 
potřebné informace a dovednosti k realizaci našeho ná-
padu.
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Vítězům gratulujeme a všem vystavovatelům děkujeme 
za dodané vzorky.

Všem návštěvníkům děkujeme za  účast, sponzorům 
za podporu a už teď se těšíme na příští ročník.

Pohořeličtí vinaři

V současné době se pracuje na přípravných fázích pro-
jektu. V průběhu letních prázdnin proběhne naplánová-
ní a stavba hřiště a v září se uskuteční slavnostní otevře-
ní hřiště, turnaj a workshop pro školu. 

Děkujeme Nadaci O2, SVČ Pohořelice i městu Pohořeli-
ce za důležitou podporu v naší snaze. 

Jakub Foltán, člen SmartUp týmu

Poděkování

Touto cestou si dovolujeme poděkovat všem podnika-
telským subjektům a  jednotlivcům za sponzorské dary 
a  podporu, kterou věnovali našemu zařízení v  tomto 
školním roce. Rovněž vřelé díky patří všem spolupra-
covníkům a dobrovolníkům, institucím a organizacím, 
bez jejichž pomoci by nebylo možné zrealizovat velké 
množství akcí pro nejširší veřejnost. Děkujeme všem 
za  spolupráci se Střediskem volného času Pohořelice 
ve školním roce 2016/2017 a již nyní se těšíme na příští 
školní rok  2017/2018. 

Pracovníci SVČ Pohořelice přejí všem dětem i  jejich 
rodičům pohodové prázdniny plné zážitků a dobro-
družství.

V sobotu 29. dubna se uskutečnila 27. výstava vín v Po-
hořelicích. Bylo vystaveno celkem 345 vzorků vín. Vzor-
ků bílých vín bylo 233, červených 87 a růžových 25.

Jako každým rokem jsme na  naší výstavě vyhlašovali 
celkem 6 vítězných kategorií.
• Nejlepší mladé bílé víno    

Rulandské bílé PS - Vinařství Popela, Perná
• Nejlepší mladé červené víno    

André PS - Martin Fiala, Pohořelice
• Nejlepší ročníkové bílé víno    

Rulandské šedé 2010 VH - Kincl a syn, Miroslav
• Nejlepší ročníkové červené víno   

Zweigeltrebe 2015 - Jan Urban, Ořechov
• Nejlepší růžové víno     

Zweigeltrebe rose - Rohrer Aleš, Uherčice
• Nejlepší kolekci (průměr 5 nejlepších vzorků) získal 

Karel Kincl z Miroslavi s průměrem 19,18 bodů.

VÝSTAVA VÍN V POHOŘELICÍCH
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SPORTOVNÍ KULEČNÍK
V POHOŘELICÍCH - ČESKÝ KARAMBOL

Klub sportovního kulečníku byl založen v  roce 1995 
ve Cvrčovicích. Jeho zakladatelem byl pan Jiří Kavan. Se 
začátkem chodu klubu nám velmi pomohl pan Břetislav 
Beneš ze Cvrčovic, který klubu poskytl místnost a ku-
lečníky.

Po odehrání několika sezon ve Cvrčovicích jsme se pře-
stěhovali do Pohořelic. Místo pro klub jsme našli v po-
hořelických kasárnách na  Obchodní akademii Garan-
ce. Od  té doby začala výrazná podpora našeho klubu 
ze strany města Pohořelice, který se přejmenoval na TJ 
Sokol Billiard Pohořelice. Město Pohořelice zakoupilo 
tři závodní karambolové stoly a další potřebné vybave-
ní herny. Po vybudování Sportovní haly v Pohořelicích 
nám bylo nabídnuto zázemí zde. Od té doby klub pracu-
je ve Sportovní hale. 

Za  dvacet dva let prošlo klubem mnoho hráčů. Hrá-
li jsme od nejnižších oblastních soutěží až po nejvyšší 
celorepublikovou soutěž. V  letošní sezoně 2016/2017 
jsme hráli 1. třídu Jihomoravského regionu. Výsledkem 
našeho snažení bylo celkové třetí místo v  dlouhodobé 
soutěži.

Celková tabulka pořadí:
• 1. Rajhrad A  26 bodů
• 2. Ponětovice B 24 bodů
• 3. Pohořelice  16 bodů
• 4. Slatina A  14 bodů
• 5. Rosice A  14 bodů
• 6. Veselí A  12 bodů
• 7. Žarošice A  6 bodů
• 8. Třebíč  0 bodů

Zájemce o kulečník (karambol) srdečně zvu do naší her-
ny.

Závěrem bych chtěl poděkovat všem představitelům 
města Pohořelice, kteří podporují náš klub.

Jiří Hladký, předseda kulečníkového klubu

KULTURNÍ AKCE
• 10. – 14.7. | Týden sportu zdarma – sportovní hala
• 29. – 30.7. | Jakubské hody
• 16.9. | Koncert – Mužáci z Pohořelic, sál Radnice
• 21.9. | Žákovský koncert – ZUŠ Pohořelice
• 22.9. | Divadlo „Manželský čtyřúhelník“ sál Radnice
• 30.9. | Den seniorů – sál Radnice

Alena Bilavčíková, KIC Pohořelice

POHOŘELICE POMÁHAJÍ

Před dvěma měsíci bylo vedení města osloveno zástup-
ci Nadačního fondu Na kole dětem s žádostí o finanční 
příspěvek na podporu projektu, který se snaží získat fi-
nanční prostředky na rekondiční pobyty dětí po nároč-
né onkologické léčbě.

Město Pohořelice se rozhodlo tento projekt podpořit 
finanční částkou 10.000,- Kč, která byla předána v prů-
běhu zastávky Josefa Zimovčáka a jeho pelotonu přímo 
v  Pohořelicích. Další částkou ve  výši 5.000,- Kč pod-
pořila projekt společnost DHL. Možnost přispět měli 
i občané a to vhozením finanční částky do pokladničky, 
případě zakoupením drobného reklamního předmětu.

Pohořelice byly zařazeny do  10. etapy celé cyklotour. 
Desátá etapa startovala v Mikulově a vedla přes Pohoře-
lice a Brno do cíle, kterým byly Rouchovany. V průběhu 
etapy se k pelotonu mohli přidávat další cyklisté a také 
tímto způsobem projekt podpořit.

Město Pohořelice v pelotonu reprezentovali radní Petr 
Hemala a Aleš Saitl.

Na  kole dětem – nadační fond Josefa Zimovčáka 
na podporu onkologicky nemocných dětí vznikl v roce 
2010 jako benefiční součást mezinárodního sportovní-
ho projektu Na kole dětem. Cílenými aktivitami se snaží 
rozšířit možnosti solidarity, tolik potřebné finanční po-
moci a  podpory dětí v  boji proti zákeřnému onemoc-
nění. Svojí činností se především zaměřuje na sportovní 
aktivity a zajištění rekondičních pobytů, které usnadňují 
dětem a jejich rodičům překonávat traumata způsobená 
těžkou nemocí. Úzce spolupracuje s  občanským sdru-
žením Haima a nadačním fondem Krtek, které již řadu 
let podporují dětské onkologické kliniky fakultních ne-
mocnic v Praze a v Brně.

Děkujeme všem, kteří se rozhodli finančně podpořit 
děti, které nemají v životě tolik štěstí jako my ostatní.

Aleš Saitl, radní města
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OPTICKÁ SÍŤ V POHOŘELICÍCH!
Vysokorychlostní internet a interaktivní televizi Selfnet TV si nyní mohou užívat obyvatelé ulic 
Znojemská, Družstevní, Šumická, Vídeňská, Dvorní, Tyršova a nám. Svobody!

Internet na optické síti je stabilní a spolehlivý. Rychlost připojení s nikým nesdílíte a stahování ani odesílání dat nepod léhá žádným
ome zením. Je jedno, jestli prší nebo je venku krásně. Je jedno, jestli surfujete jen vy, anebo i všichni sousedé. Připojení je stabilní 
a rychlost přenesených dat vám garantujeme. Když říkáme 30 Mb/s, myslíme tím 30 Mb/s! 
Internet na optické síti nabízíme od 349 Kč měsíčně. Při uzavření smlouvy na 2 roky získáte internet na 4 měsíce zdarma!

Interaktivní televize Selfnet TV nabízí řadu užitečných funkcí, díky kterým vám už neuteče žádný z vašich oblíbených pořadů. Vaše
malé dítě se vzbudilo zrovna, když se zápletka blíží rozuzlení? Nevadí, stačí dva stisky tlačítka na ovladači a máte celé 3 hodiny na to
potomka znovu uspat a na detektivku se dodívat. Nebo jste měli perný den v práci a vracíte se domů právě v okamžiku, kdy u filmu
běží už jenom titulky? Žádný problém, jednoduše si jej pusťte znovu od začátku! Anebo se na vysílání podívejte v Archivu, pořady se
v něm uchovávají tři dny. Máte tedy spoustu času si oblíbený pro gram vychutnat kdykoli na něj budete mít náladu.  

S Mých 5, Mých 10 nebo Mých 15 si navíc programovou nabídku můžete poskládat podle vlastních představ. 
Všechny programy, které si vyberete, máte k dispozici nejen na televizi, ale také na všech vašich mobilních zařízeních.

Nabídka Selfnet TV startuje na částce 250 Kč za měsíc. Aby Selfnet TV fungovala, potřebuje připojení k internetu.  
Obojí vám proto nabízíme ve výhodném balíčku od 550 Kč měsíčně!

Služby Selfnet si můžete objednat velmi jednoduše, stačí se obrátit na naše Zákaznické centrum na lince 533 383 335. 
Veškeré informace najdete také na www.selfnet.cz.

Surfujte bez omezení a hrajte si s interaktivní Selfnet TV. Stačí se jen připojit! 

STAŇ SE  
ŘIDIČEM V DHL POHOŘELICE

Rozvážet zboží z Pohořelic u Brna do ČRCo budeš dělat?

Plně hrazené stravné
Možnost trávit víkendy se svou rodinou
Budeš mít o týden delší dovolenou (25 dní)

Zdarma Tě pojistíme pro případ, že při práci způsobíš škodu
Je toho o mnoho vice – VOLEJ HNED – rádi se s Tebou  
setkáme osobně

Co Ti za to nabízíme?

Řidičský průkaz skupiny C
Nadšení a chuť do práce
Platný profesní průkaz a digitální kartu do tachografu

Samostatnost a spolehlivost
Praxe v oboru výhodou, ale rádi Tě zaučíme!

Co od Tebe potřebujeme?

podívej se na stránky www.doplndhl.czPotřebuješ více informací? 

Kontaktuj nás Jitka Francová   +420 602 766 136   jitka.francova@dhl.com   

komerční inzerce



27

INFORMACE Z MĚSTA

POHOŘELICKÉ LISTY | ČERVEN 2017

Zaměstnanecké slevy na nákup 
vozů ŠKODA a Kia

%

Až 5 dní EXTRA volnaDNÍ
NAVÍC5

... a mnohé další.

Do týmu se bude hodit ten, kdo:
  má technické znalosti;
 chce pracovat v perspektivní firmě;
 by chtěl, aby o něj zaměstnavatel pečoval.

práce,
která baví

AUTOMECHANIK / AUTOELEKTRIKÁŘ

www.agrotec.cz

ZNí TO ZAjíMAvě? Kontaktujte nás:

AGROTEC a. s. | Brněnská 74 | 693 01 Hustopeče
Personální oddělení:
Tel.: +420 602 122 565
Email: kariera@agrotec.cz

Argumenty, kterými Vaše nadšení 
a radost z práce podpoříme:

AGROTEC a. s., divize nákladní automobily
hledá posilu týmu v Hustopečích.

Prů
mě
rná
 m
ěs
íčn
í m

zd
a

33
 00

0 K
č

Výběr z 10 000 výhod
v Benefit plus programu
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komerční inzerce
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Požadavky na kandidáty: 
• časová flexibilita, samostatnost, 

preciznost
• vzdělání: SOU, SOU s maturitou, SŠ 

i VŠ (se zaměřením na auta, motory, 
elektromechaniku apod.) 

• řidičský průkaz skupiny: B (aktivní 
řidič) 

• znalost práce na PC 

Nabízíme:
• maximální podporu při zaškolení na 

novou pracovní pozici a následně 
spolupráce se zkušenými řídícími 
pracovníky

• zázemí stabilizované firmy, práci v 
perspektivním oboru

• služební notebook, mobil aj.
• možnost práce s kvalitní a moderní 

technologií 
• stravenky

Místo výkonu práce: agriKomp Bohemia, Ostopovická 10, 664 47 Střelice u Brna,
 Česká republika, www.agrikomp.cz. 
V případě zájmu zašlete nabídku se životopisem na e-mailovou adresu: 
m.hajkova@agrikomp.cz.

Firma agriKomp Bohemia, s.r.o. hledá zaměstnance na pozici

SERVISNÍ TECHNIK 
KOGENERAČNÍCH JEDNOTEK


